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Verslag van de openbare raadsvergadering van de gemeente Wijchen  

gehouden op 8 juli 2021 om 16.30 uur in Zaal Verploegen te 
Wijchen 

 

Voorzitter Burgemeester, mevr. M. van Beek 

  

CDA Dhr. B.G.B. Derksen (fractievoorzitter) 

 Mevr. C.E. Hoogteijling 

 Mevr. M.P. Joosse-De Visser 

 Dhr. J.G.F.M. Peters Sengers 

D66 Dhr. C.K. van Galen (fractievoorzitters) 

 Dhr. J.M. Demmers 

Groen Sociaal Wijchen - 

Kernachtig Wijchen Dhr. A.A.A.M van Bronkhorst (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.L.A. Albersnagel 

 Dhr. W.J. van den Boogaard 

 Dhr. J.M.T. Evers 

 Dhr. R.J.P. van Haren 

 Mevr. H.J. Janssen 

 Dhr. T.R.D. Klinkhamer 

 Mevr. R. Loermans 

 Dhr. J.J. Tap 

 Dhr. P.P. Verbeeten 

 Dhr. M.A.J. Verharen 

 Mevr. J.C. Zijlstra 

PvdA Dhr. P.G.W. Gatzen (fractievoorzitter) 

 Dhr. W.H.M. Roosenboom 

VVD Mevr. A.C.M. Peters-Vroom (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.J.L. Boumans 

 Dhr. W.T.M.J. Krale 

Wijchen Lokaal Dhr. A.J. van Kuppeveld (fractievoorzitter) 

 Dhr. L.J.P.G. Herms 

  

Raadsgriffier Mevr. A.B. Berendsen 

  

Wethouders Dhr. T.T.M. Burgers, dhr. N.G. Derks, dhr. G.W.R. 

Gerrits, dhr. P.L.J. Loermans 

  

Afwezig dhr. J.P. de Kievit, mevrouw Z. Osman 

  

Publiek 11 personen 

  

 

1. Opening 

De voorzitter, mevrouw Burgemeester Van Beek, opent de vergadering en heet alle aanwezigen 

van harte welkom en in het bijzonder de mensen die via de stream de vergadering volgen. 

Zij vraagt om een moment van bezinning.  

Bericht van verhindering is ontvangen van de heer De Kievit en mevrouw Osman. De heer Van 

de Boogaard is later aanwezig. 

 

2. Inspreken burgers 

Er hebben zich geen insprekers gemeld om de raad toe te spreken.  

 

 

 

3. Vaststellen agenda 
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De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

4. Mededelingen 

Geen. 

 

5. Behandeling jaarrekening Wijchen 2020 en Perspectiefnota Wijchen 2021 

De spreekvolgorde in eerste termijn wordt bepaald bij loting. De spreektijd is 10 minuten per 

fractie. 

 

De volgorde is: 

1 PvdA 

2 Wijchen Lokaal 

3 Kernachtig Wijchen 

4 CDA 

5 VVD 

6 D66 

De fractie van Groen Sociaal Wijchen is niet vertegenwoordigd. 

 

De voorzitter geeft het woord aan de heer Gatzen. 

 

PvdA 

De heer Gatzen spreekt van een bijzonder jaar, niet alleen vanwege corona. In Wijchen was 

meer aan de hand. De gemeente zou ophouden te bestaan. Wijchen bestaat nog steeds, on-

danks alle onzekerheden. Het college en de wethouder van financiën hebben gezorgd voor een 

positief resultaat van € 1,7 miljoen ten opzichte van de begroting. De reserve en de voorzienin-

gen zijn op orde. De Algemene Reserve kan wat extra middelen gebruiken.  

De Perspectiefnota is de laatste Perspectiefnota van dit college en is bijzonder omdat het over 

de collegeperiode heen gaat. Ondanks dat dit het laatste jaar is, is het college nog niet klaar.  

Er ligt nog een verzoek over een onderzoek naar de leef- en werksituatie van arbeidsmigranten. 

De fractie rekent erop dat dit onderzoek nog vóór de begroting aan de raad wordt voorgelegd. 

Een ander belangrijk onderwerp is de inclusie-agenda. De heer Gatzen rekent ook hier erop dat 

de uitwerking voor de begrotingsbehandeling wordt voorgelegd. Hij merkt op dat bij andere 

gemeenten de inclusie-agenda wordt gekoppeld aan de Global Goals, met name nummer 10. De 

PvdA zal bij de behandeling van de inclusie-agenda kijken of dit ook in Wijchen wordt gedaan. 

De fractie dient een amendement in om de Wijchense cadeaukaart te verdubbelen van € 25 

naar € 50. Deze kaart is bedoeld om mensen met een klein inkomen een extraatje te geven. 

Omdat deze wordt besteed in Wijchen betekent dit ook een impuls voor de Wijchense onderne-

mers. Het is een aanpassing voor 2021 en voorgesteld was dit te dekken uit het jaarrekening-

resultaat. Inmiddels heeft de heer Gatzen begrepen dat het beter is dit vanuit de Algemene Re-

serve te betalen.  

De fractie van de PvdA dient het amendement voor de inwonerspas graag mede in. Het draagt 

bij aan het hebben van gelijke kansen. De heer Gatzen is benieuwd naar het onderzoek. 

Ook het amendement van Wijchen Lokaal (Houd de lijn vrij tegels Wijchen) draagt bij aan een 

inclusieve samenleving. De PvdA dient dit graag mee in.  

De afgelopen jaren is meerdere malen aandacht gevraagd voor discriminatie, laaggeletterdheid, 

achterstanden en ongelijkheid. Antisemitisme, homohaat en andere vormen van ongelijkheid 

zijn nog steeds aan de orde van de dag. Met de motie voor het gelijkheidsmonument wordt het 

college gevraagd te onderzoeken hoe tot een kunstwerk te komen dat symbool kan staan voor 

ongelijkheid. Mogelijk kan dit een regionale functie krijgen of ingezet worden voor educatieve 

programma’s.  

De PvdA dient een aantal amendementen en moties graag mede in, zoals het amendement voor 

toeristenbelasting, de motie voor informatiebeveiliging, de skatebaan op Alverna, Breekwagen 

en de Brug over de Uitvliet. De motie voor straatcoaches wordt alsnog mede de door de PvdA 

ingediend. 

De motie voor de speakerscorner van D66 wordt niet door de PvdA mede ingediend, maar wel 

gesteund. Het is een mooie manier om burgers te laten participeren.  

De andere moties worden toegelicht door de andere fracties en de heer Gatzen zal in tweede 
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termijn hier op ingaan.  

Voor 2021 is hij benieuwd naar de verdere uitwerking van het natuurbeleidsplan. Hiervoor is bij 

de begroting € 30.000 beschikbaar gesteld. De fractie heeft gezien dat er een veel pro-actievere 

houding is ten aanzien van natuur en biodiversiteit.  

In een eerdere vergadering is aandacht gevraagd voor het dorpse karakter van de gemeente en 

is uitgelegd wat de PvdA hieronder verstaat. In 2018 is toegezegd de huidige uitgangspunten 

voor hoogbouw te formaliseren, maar dit is nog niet gebeurd. In Wijchen West is geprobeerd de 

norm te verhogen en door de VVD werd op 30 juni een poging gedaan. De heer Gatzen infor-

meert hoe het zit met de formalisatie van dit beleid en of de fractie bij elk plan dient op te let-

ten of het dorpse karakter wordt aangevallen.  

Bij het nog niet toegekende beleid is een plan voor een mogelijke kinderboerderij in Weijkpark. 

De bedoeling omvatte samenredzaamheid, ontmoeting, inclusief, bewustwording, educatie, 

duurzaamheid. Hij informeert waarom dit nog niet is toegekend en of het college voornemens is 

dit toe te kennen. 

De heer Gatzen besluit dat alle mensen gelijke waarde hebben en een gelijke behandeling ver-

dienen. De fractie van de PvdA zal zich blijven inzetten voor gelijke kansen voor iedereen.  

 

Wijchen Lokaal 

De heer Van Kuppeveld merkt op dat de vaststelling van de jaarrekening 2020, de nota reserve 

en voorzieningen en de Perspectiefnota 2021 voorliggen. 

2020 was een roerig jaar door corona. Veel ondernemers en burgers kwamen in financiële pro-

blemen, maar konden gelukkig rekenen op steun vanuit het rijk. Dit vergde veel extra inspan-

ning van de afdeling financiën en hij spreekt grote waardering uit voor de wijze waarop deze 

werkzaamheden naast het reguliere werk zijn opgepakt.  

Er is nu inzicht middels een lijvig verslag van 193 pagina’s. De jaarrekening volgt de traditie in 

Wijchen. Bij de start van het boekjaar worden geen of weinig voorstellen gedaan en roept het 

college op zuinig aan te doen. In de loop van het jaar zijn er verschillende voordelen en blijken 

er extra middelen te zijn. Uiteindelijk wordt het jaar afgesloten met een positief resultaat. Voor 

2020 is dit € 1,7 miljoen. Verschillende voorstellen zijn echter niet uitgevoerd.  

Door de gemeente zijn leningen aangegaan voor de aanleg/het onderhoud van wegen en ver-

lichting. De heer Van Kuppeveld wijst erop dat het college zich niet moet laten verleiden door de 

lage rente. Deze blijft niet laag en uiteindelijk moet alles worden terugbetaald. Op de lange 

termijn is men hierbij niet gebaat. De huidige bestuurders schuiven de kapitaallasten vooruit 

om de lokale lasten laag te houden. De fractie van Wijchen Lokaal kan zich in deze systematiek 

niet vinden.  

De diverse programma’s zijn allemaal binnen de begroting gebleven, met uitzondering van pro-

gramma 1 (bestuur). De fractie van Wijchen Lokaal roept de deelnemers in programma 1 op het 

goede voorbeeld van de anderen te volgen. 

De nota reserves en voorzieningen wordt m.b.t. nut en noodzaak tegen het licht te houden. Het 

is goed deze te actualiseren en de afspraken opnieuw vast te leggen. Met betrekking tot 2021 

wordt een redelijk inzicht gegeven van hetgeen verwacht kan worden. De post Pumptrackbaan 

is opvallend en de heer Van Kuppeveld vraagt zich af of deze hier wel thuishoort.  

De bedragen zullen nog wijzigen, zoals de kosten voor jeugdzorg en ook wordt nog een voorstel 

verwacht inzake de inzamelfrequentie van het restafval en de luierinzameling. 

Het plan om de bijdrage voor huishoudelijke hulp voor mensen die vermogend zijn te verminde-

ren betreft een rijksregeling. Het rijk heeft het tarief vastgesteld en de gemeente moet dit uit-

voeren.  

Wat de WDW betreft blijft Wijchen Lokaal de indruk houden dat de kosten de pan uitrijzen. Elk 

jaar wordt de begroting overschreden en de gemeente is verplicht de tekorten aan te vullen. Hij 

hoopt dat de geplande evaluatie meer duidelijkheid geeft.  

Wijchen Lokaal heeft een amendement ingediend voor “houd de lijn vrij tegels” in Wijchen. Het 

doel is naar mening van de heer Van Kuppeveld duidelijk. Wijchen is een inclusieve gemeente 

en moet ook zorgen voor blinden en slechtzienden.  

 

Kernachtig Wijchen 

De heer Van Bronkhorst merkt op dat Kernachtig Wijchen een fietsroute door Wijchen heeft 

gemaakt. Wanneer hij door deze groene gezonde, welvarende gemeente fietst met prima voor-
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zieningen, dan is hij hier trots op. Hij roept de raad op deze route ook te fietsen. 

De mooie cijfers laten zien dat de gemeente op koers ligt. De gemeente staat er goed voor, is 

financieel gezond en heeft de laagste lasten in de regio. 

Wijchen is diep geraakt door corona. Er is enorm hard gewerkt op de diverse afdelingen en ook 

de samenleving heeft laten zien dit aan te kunnen. Hij spreekt zijn dank hiervoor uit. 

Doorgaan is noodzakelijk. Er blijven thema’s die zorg nodig hebben. Woningbouw, de culturele 

sector moet op peil gehouden worden en heeft voortdurend zorg nodig, evenals de WMO en 

jeugdzorg. Ook komt er nog veel op de gemeente af als gevolg van corona. Deze thema’s staan 

bij het college hoog op de agenda. 

De fractie van Kernachtig Wijchen stemt in met de jaarrekening 2020. De verwachte tekorten 

op de jeugdzorg worden deels gedekt, er wordt gereserveerd voor de gevolgen van de corona 

en een fonds gemaakt door en voor stimulering van Wijchen. Er is oog voor de risico’s.  

Ondanks het stopzetten van het proces van de bestuurlijke samenwerking met Druten, wil 

Kernachtig Wijchen blijven investeren in de Werkorganisatie. Dit is de enige manier om conti-

nuïteit te behouden in het ambtenarenapparaat, kwaliteit te waarborgen en de kosten te be-

heersen. Voor de WDW worden in alle programma’s hogere kosten berekend. Het gaat om 

€ 500.000 voor een nieuwe manier van werken. De fractie zal dit nog nader bekijken. 

Ook in de doelstelling van Wijchen 21, klantgericht denken en doen, moet blijvend worden ge-

investeerd. De klant heeft recht op inlevingsvermogen. Een mooie groene gemeente kan niet 

los gezien worden van een professionele en servicegerichte organisatie. 

In het kader van wonen worden verschillende grote en kleine projecten opgepakt. In de komen-

de jaren worden 1.800 woningen gebouwd. Het gaat om grote projecten zoals TKWM, Hart van 

Zuid, Huurlingsedam, Kraanvogel en Wijchen West. De fractie vraagt aandacht voor de kleine 

kernen. Er moet ruimte blijven voor kleinschalige particuliere woningbouwinitiatieven.  

Nu het financieel beter gaat, is het goed ook te werken aan de kwaliteit van de openbare ruim-

te. Dit komt het woongenot ten goede. De terechte bezuiniging heeft laten zien dat het niveau 

onvoldoende is; er is te veel ongewenste begroeiing, te veel volle prullenbakken. De fractie 

dient een motie in om te onderzoeken of het mogelijk is het niveau terug te brengen naar ni-

veau B. 

De gemeente is verantwoordelijk voor goede voorzieningen voor iedereen. Sport en spel is on-

misbaar. Veel sportaccommodaties liggen er fantastisch bij. Binnenkort wordt de pumptrack-

baan geopend. Zelfs het zwembad komt op de agenda. Een goed toekomstbestendig zwembad 

is een noodzakelijke voorziening voor een gemeente met 40.000 inwoners. Een motie wordt in-

gediend om voor Alverna en Bergharen een skatebaan te realiseren. Hierin moeten de initiatief-

nemers ook zelf op zoek naar middelen. De motie roept het college op in gesprek te gaan en bij 

de begroting een financiële reservering op te nemen. 

Goede zorg is nodig. In de Perspectiefnota worden de bezuinigingen geschetst. De fractie neemt 

hier kennis van. Kernachtig Wijchen is benieuwd naar het resultaat van het door de raad ge-

wenste onderzoek naar betaalbare zorg en hoopt dit bij de begroting te betrekken.  

De uitgaven op het gebied van huishoudelijke zorg zijn een zorgpunt. De eigen bijdrage is ge-

maximeerd en er zal een aanzuigende werking zijn voor ouderen met meer draagvlak. De dub-

bele vergrijzing en het feit dat inwoners langer thuis wonen, zal gevolgen hebben voor het bud-

get. Het is goed de ouderen in hun vertrouwde omgeving blijven wonen en gebruik kunnen ma-

ken van hun eigen netwerk waardoor zij in mindere mate afhankelijk zijn van professionele 

zorg. Voorgesteld wordt de indicatie terug te brengen naar 2 uur per week. De fractie van Kern-

achtig Wijchen informeert naar de inhoudelijke onderbouwing.  

Doordat mensen met een beperking langer thuis blijven wonen, nemen de kosten voor het aan-

tal trapliften toe. De heer Van Bronkhorst vraagt zich af of overwogen is trapliften opnieuw in te 

zetten, te hergebruiken.  

Hij is trots op de gezonde welvarende gemeente en wil graag toeristen laten meegenieten. Zij 

komen voor enkele dagen naar Wijchen en hebben de Wijchense pareltjes ontdekt. Het is goed 

de toeristen een verblijfsbelasting te laten betalen voor het gebruiken van de gemeentelijke 

voorzieningen. Enkele jaren geleden is opgeroepen om de toeristenbelasting een doelbelasting 

te maken.  

De beleidswijziging in de Perspectiefnota gaat te snel en de fractie dient een amendement in om 

een aparte discussie in de reguliere raadscyclus te voeren. 

Aangedrongen wordt op een aparte beslisnota met heldere onderbouwing die in september of 
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oktober besproken kan worden, waarna de wijziging in 2022 kan ingaan. 

De heer Van Bronkhorst besluit met de opmerking dat het college waarmaakt wat drie jaar ge-

leden is beloofd. De uitgezette koers wordt aangehouden, er wordt doorgetrapt en de fractie 

maakt graag nog een rondje. 

 

CDA 

Mevrouw Hoogteijling stelt dat het leven vol zit met plotwendingen, nieuwe situaties, onver-

wachte gebeurtenissen. Dit is de laatste Perspectiefnota van deze raadsperiode en er waren de 

nodige plotwendingen, zoals het debacle Rondom Wijchen, de bebouwing bij het Wijchens Meer, 

het vertrek van burgemeester Verheijen en de komst van de nieuwe burgemeester, de fusie die 

geen fusie werd, de impact van corona, de crisis op de woningbouwmarkt en de vernietiging 

van het bestemmingsplan Tussen Kasteel en Wijchens Meer door de Raad van State.  

Het CDA vindt dit breaking news. De motie van het CDA over het aantal parkeerplaatsen werd 

vanwege bezwaren door marktpartijen terzijde gelegd. Het was één van de redenen voor het 

CDA om niet in te stemmen met het bestemmingsplan. Dit werd nu in de uitspraak van de Raad 

van State bevestigd. Er wordt € 575.000 gevraagd voor een dynamisch parkeerverwijzingssys-

teem (DPS). Het is structureel nieuw beleid. De fractie dient een amendement in om de besluit-

vorming over het DPS te parkeren als gevolg van het vernietigen van het bestemmingsplan en 

geen onomkeerbaar besluit te nemen. Het argument was dat parkeerplekken met het systeem 

beter benut zouden kunnen worden. Door de uitspraak van de Raad van State komen er moge-

lijk toch meer parkeerplekken en het argument voor het DPS is minder urgent. 

Het CDA pleit al jaren voor meer en sneller woningen te bouwen. Er is nog ruimte op de Huur-

lingsedam voor 450 woningen. De tekeningen zijn klaar en het bestemmingsplan is gereed. De 

schop gaat echter in de grond voor 250 woningen. De fractie begrijpt dit niet; er is geen reden 

om hier niet binnen een jaar 450 woningen te houden. Wat houdt de wethouder tegen? De frac-

tie, evenals de woningzoekenden en de ontwikkelaars begrijpen dit niet.  

Het CDA is blij met de ontwikkeling van Wijchen West in het belang van de inwoners. Hier wor-

den de woningen op zijn vroegst eind 2024 opgeleverd. Er moeten diverse stappen worden 

doorlopen en dit kost tijd. Bij de Huurlingsedam hoeft men niet te wachten er kunnen nog 200 

woningen meer gebouwd worden. Deze zijn nog eerder af dan de eerste woningen in Wijchen 

West. Mevrouw Hoogteijling hoopt dat de wethouder de oproep ter harte neemt en terugkomt 

met een voorstel voor het afbouwen van de hele Huurlingsedam.  

Binnen de werkorganisatie blijkt er onvoldoende capaciteit te zijn om de woningbouwopgave 

adequaat op te pakken. Dit wordt pas nu gesignaleerd, terwijl in 2019 al een versnellingsop-

dracht is gegeven aan de regio. Waarom wordt hier nu pas actie ondernomen?  

In plaats van de structurele capaciteit te vergroten, stelt de fractie voor de capaciteit te vergro-

ten uit de flexibele schil van de markt en op afroep externe partijen in te huren. Dit kan worden 

doorbelast naar de initiatiefnemers of in het bestemmingsplan worden vereffend. Het kost de 

gemeente dan geen extra geld en het is een flexibele en snelle oplossing. De fractie roept het 

college op dit te onderzoeken en de raad hierover te informeren.  

Corona staat met stip bovenaan de plotwendingen. Er wordt geschiedenis geschreven en nog 

decennialang zal hierover gesproken worden. De gevolgen voor de inwoners en ondernemers 

zijn ingrijpend. In januari is gesproken met centrumondernemers, het UWV en ‘t Mozaïek. De 

oproep was niet mis te verstaan. Lokale ondernemers hebben behoefte aan ondersteuning, 

meer mogelijkheden om hun spullen te laten zien en hulp bij het concurreren met online winke-

len. Veel burgers zijn in een kwetsbare situatie beland en kunnen minder participeren in de sa-

menleving door financiële zorgen. Tegemoet gekomen kan worden aan de behoeften van de on-

dernemers en de participatie van inwoners door het aanmoedigen van Wijchenaren om lokaal in 

te kopen. Hierdoor krijgen de minima een steuntje in de rug, de verenigingen kunnen hun aan-

bod tonen en de ondernemers kunnen hun producten promoten. Een voorbeeld hiervan is de 

inwonerspas waaraan de gemeentelijke regelingen gekoppeld kunnen worden. Het is een sys-

teem dat al in diverse gemeenten wordt gebruikt. Het stimuleert de lokale economie en bevor-

dert dat inwoners kunnen meedoen aan alle activiteiten en verenigingen.  

De fractie doet een oproep aan het college om de kansen en mogelijkheden, kosten en baten 

verder te onderzoeken, de raad hierover te informeren en dient een motie in.  

Het protest tegen de bebouwing aan het Wijchens Meer zorgde ook voor een plotwending. De 

inwoners hadden geen behoefte aan de overlast en verstoring als gevolg van een uitspanning 
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aan het Wijchens Meer.  

Zwerfafval is een hardnekkig probleem, langs het Wijchens Meer, in het centrum, de kasteeltuin 

en op parkeerplaatsen bij de sportvelden. De fractie wil hier niet onverschillig zijn en roept het 

college op om met sportclubs, scholen straatcoaches, bewoners en afvalexperts een oplossing 

te bedenken voor de overlast van zwerfafval.  

Mevrouw Hoogteijling gaat nader in op de jaarrekening. Ondanks alle plotwendingen is sprake 

van een mooi positief resultaat van € 1,7 miljoen en ondanks de forse tekorten in de jeugdzorg 

en WMO. Dit was mede te danken aan de algemene uitkering voor corona van € 3 miljoen, de 

incidentele verkopen van vastgoed, gronden en de hogere bouwleges. De grote verliezen wer-

den hierdoor gemaskeerd. De financiële kengetallen zien er weer beter uit. Niet vergeten mag 

worden dat een flinke spaarpot van € 12 miljoen hiervoor werd omgekeerd.  

Over het debacle Rondom Wijchen, de tekorten bij de jeugdzorg is al veel gezegd. Rondom Wij-

chen was een enorme miskleun. Het grip houden op de kosten en het maken van juiste keuzes 

is een forse uitdaging. Mevrouw Hoogteijling complimenteert het college en de wethouder voor 

de stappen die gezet zijn om meer inzicht te krijgen, de uitgaven te beperken en het aantal 

zorgaanbieders te verminderen.  

De fractie van het CDA heeft in de afgelopen jaar de lijn gevolgd van onafhankelijk kritisch en 

staan voor de inwoners. Soms moest een minderheidsstandpunt ingenomen worden wanneer dit 

belangrijk voor een plotwending was. Dit komt het democratisch proces ten goede.  

De fractie is erg benieuwd welke plotwendingen nog in het verschiet liggen in de rest van de 

raadsperiode en bij de gemeenteraadsverkiezingen. 

 

VVD 

De heer Krale dankt het college en het team financiën voor de jaarrekening en de Perspectief-

nota. In 2020 is er veel gebeurd. Corona en de fusie stonden op de agenda. Ook binnen de 

VVD-fractie is veel gebeurd, zoals de verhuizing van Daan van den Wollenberg naar Zuid-

Holland en de benoeming van Twan Haerkens. Er is door de VVD veel gesproken met inwoners 

en ondernemers en dit heeft veel goede input opgeleverd. Het is de basis voor de voorstellen 

van vanavond. 

Het resultaat van 2020 is positief ondanks corona en ondanks het grote verlies ten gevolge van 

Tussen Kasteel en Wijchens Meer dat in de nota is verwerkt. De Algemene Reserve staat er 

goed voor, grotendeels als gevolg van de stelselwijziging. Het meerjarenperspectief is nog niet 

om over naar huis te schrijven. Hij vraagt de wethouder de raad te informeren over de herver-

deling van het gemeentefonds en de impact hiervan. 

Er worden veel goede dingen voorgesteld voor de inwoners en ondernemers, zoals de struc-

tuurversterking (€ 200.000) de cadeaukaart voor de minima (€ 70.000) en het budget voor 

hulpvragen ondernemers (€ 70.000). De heer Krale gaat in zijn betoog in op 5 thema’s: de Wij-

chense economie en toerisme, woningbouw en leefbaarheid, veiligheid, zorg, duurzaamheid. 

Economie en toerisme. Corona heeft veel invloed gehad. De VVD is tevreden dat het college 

de raad op de hoogte heeft gehouden van de maatregelen en is van mening dat de raad de con-

trolerende taak goed heeft kunnen uitvoeren. Corona was van beperkte invloed op het aantal 

mensen in de bijstand. Dit is nog steeds ongeveer 700. De fractie vraagt het college te onder-

zoeken wat de mogelijkheden zijn voor een baantje naast de bijstand.  

De Wijchense horeca heeft het zwaar gehad als gevolg van de lockdown en veel ondernemers 

kwamen op het randje van de afgrond. De fractie wil de ondernemers zoveel mogelijk steun 

bieden en dient een amendement in voor het terugstorten van de terrasbelasting. Het gaat om 

een bedrag van € 17.000 en voorgesteld wordt dit te dekken uit het positieve resultaat 2020. 

De heer Krale hoopt op steun vanuit de raad.  

Hij is trots op de Wijchense bedrijventerreinen. Zij krijgen een financiële impuls van € 1,5 mil-

joen. Zojuist is bekend geworden dat Bijsterhuizen met 16,5 ha mag groeien. Dit zou nog meer 

kunnen worden. Voor het bedrijventerrein Breekwagen ziet de VVD ook een uitbreidingsper-

spectief. De fractie dient een motie in om in overleg te gaan met het bedrijventerrein en te on-

derzoeken of uitbreiding mogelijk is.  

De VVD vraagt ook aandacht voor de verkeersstromen op andere bedrijventerreinen zoals het 

Palkerplein, de Edisonstraat en het doortrekken van de Gagelvenseweg. Hij informeert in hoe-

verre deze zaken op de agenda staan bij de GR Bijsterhuizen of onderdeel uitmaken van Wij-

chen Werkt.  
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De VVD heeft een bezoek gebracht aan het kasteel en was erg enthousiast. De fractie wil met 

de verbouwing nog verder gaan en stelt voor te onderzoeken of luiken kunnen worden aange-

bracht en de toren toegankelijk gemaakt zou kunnen worden. Het kasteel is dan helemaal te 

bezichtigen.  

Het kasteel is een toeristische attractie van formaat, maar ook de wandelpaden zouden dit kun-

nen zijn. Een voorbeeld is een houten bruggetje over de Niftrikse Uitvliet. Dan zou de toerist 

van Niftrik naar Batenburg kunnen wandelen zonder obstakels. De fractie dient hiertoe een mo-

tie in.  

Woningbouw en leefbaarheid De woningbouw is in volle gang en er worden woningen ge-

bouwd op Huurlingsedam, Tussen Kasteel en Wijchens Meer, Hart van Zuid, Kraanvogelterrein. 

Er zijn ook diverse CPO’s die de leefbaarheid ten goede komen. De VVD juicht eigen initiatieven 

toe en ziet het niet zitten dat het aantal woningen in particuliere initiatieven wordt terugge-

bracht van 4 naar 2. Er zijn al 6 CPO-initiatieven. Deze krijgen steeds meer vorm en hij hoopt 

dat zij snel tot realisatie komen. Zij geven in de kernen een impuls aan de leefbaarheid, scholen 

en verenigingen.  

De VVD is van mening dat er voldoende parkeergelegenheid nodig is en zal zich hiervoor in 

2021 en verder blijven inspannen. De woningnood is hoog en dit kan worden verkleind door het 

toestaan van meer bouwlagen. Vijf bouwlagen aan de rand van Wijchen zou logisch zijn, betaal-

baarder en de snelheid van bouwen ten goede komen. Het dorpse karakter blijft intact. Daar-

naast kan gebruik worden gemaakt van flexwoningen/tijdelijke woningen, om de grootste druk 

van de markt te halen. De heer Krale vraagt het college wat het hiervan vindt. 

Veiligheid. Het cameratoezicht op het station heeft zijn nut bewezen. Het aantal diefstallen is 

afgenomen. Ook het voorstel voor cameratoezicht in het centrum is aangenomen en wordt uit-

gerold. Het is een belangrijke manier om de veiligheid te versterken. De BOA’s krijgen te maken 

met geweld. Het afgelopen jaar heeft de fractie veel contact met hen gehad en een oproep van 

de VVD heeft ervoor gezorgd dat zij worden voorzien van bodycams en handboeien.  

Zorg. De Wijchense VVD heeft in de afgelopen jaren de zorg voor senioren tot een speerpunt 

gemaakt. Dit heeft ertoe geleid dat in 2020 door MeerVoormekaar 40 bezoeken zijn afgelegd 

aan inwoners van 70 jaar of ouder. Levensloopbestendige woningen zijn belangrijk en de door-

stroming van ouderen dient goed gefaciliteerd te worden. Deze stagneert volgens het college en 

daarom is het nodig hieraan aandacht te besteden en de focus te houden op een oplossing voor 

voldoende woningen voor senioren. 

De kosten voor de jeugdzorg etc. zijn de fractie een doorn in het oog en de fractie ziet uit naar 

het rapport over de alternatieven voor de bezuinigingen. 

De kosten voor huishoudelijke hulp zullen toenemen door de aanzuigende werking van het 

abonnementenmodel. De VVD is blij met het nieuwe normenkader dat een eerlijke behandeling 

mogelijk maakt.  

Duurzaamheid. Duurzaamheid is een groot en belangrijk thema. Veel inwoners maken zich 

zorgen over een windmolen die op enkele 100-en meters van hun woning wordt geplaatst. 

Communicatie is van groot belang. Onlangs heeft de provincie zich uitgelaten over nieuwe 

zoekgebieden in Wijchen. De heer Krale informeert wat dit volgens de wethouder voor Wijchen 

betekent en of hij opnieuw onrust verwacht in Niftrik en Hernen.  

Ook bij afvalscheiding is communicatie van groot belang. Elektrisch rijden en waterstofstations 

hebben de toekomst. 

Het perspectief is goed en de Wijchense VVD zal zich blijven inzetten dit te verwezenlijken zo 

dat de inwoners en burgers hiervan kunnen profiteren. De fractie heeft hiertoe diverse voorstel-

len ingediend. Graag hoort de heer Krale hoe het college hierover denkt.  

 

D66 

De heer Van Galen dankt voor het woord. De politiek in Wijchen maakt zich op voor een uitda-

gende fase. Er wordt een ontwikkelagenda voor de Wijchense lokale democratie opgesteld. De 

raad moet duidelijke kaders aangeven. De samenleving moet deel van belangrijke discussies 

worden.  

Hij staat allereerst stil bij de cijfers. De jaarrekening geeft een terugblik op het afgelopen jaar. 

Er is een resultaat van € 1,7 miljoen. Er zijn kanttekeningen bij te maken, maar het is een uit-

stekend resultaat. Waakzaamheid blijft geboden. In de risicoparagraaf zitten posten die de sol-

vabiliteit doen slinken en ook worden grote bouwprojecten gestart. De duurzaamheidsagenda 
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2018-2022 is nog steeds niet gereed. De fractie vraagt zich af hoe het staat met de doelstelling 

in 2040 energieneutraal te zijn en dringt erop aan dat de raad hierover wordt geïnformeerd.  

In algemeenheid spreekt de heer Van Galen zijn waardering uit aan de wethouder en ambtena-

ren voor de verslaglegging en het resultaat. 

In de Perspectiefnota wordt vooruitgekeken. De cijfers zien er niet slecht uit. De algemene uit-

kering kan nog gunstig uitvallen en ook voor de jeugdzorg worden in 2022 extra middelen ver-

wacht. Niet bekend is of dit structureel is. Het is goed dat de raad heeft besloten m.b.t. de 

voorgestelde bezuiniging een second opinion te vragen. Er is ook sprake van zorgaanbieders die 

flinke winsten maken. Dit dient nader onderzocht te worden.  

Het college boekt opbrengsten in voor de bezuiniging op huishoudelijke hulp. De fractie vindt 

dat de landelijke regeling dat mensen die meer dan gemiddeld te besteden hebben wordt aan-

gepast onrechtvaardig. De wethouder legt dit niet uit aan de raad maar wel in de krant. De heer 

Van Galen weet dat het om veel geld gaat. De raad heeft echter geen nota voorgelegd gekregen 

en is kaderstellend. Hij is verbaasd en teleurgesteld dat er geen onderbouwing wordt gegeven 

over deze beslissing. D66 is van mening dat zij geen oordeel of beslissing kan nemen en vindt 

de instemming met de Perspectiefnota heel duidelijk voorwaardelijk. 

In de Perspectiefnota zitten veel onzekerheden, zoals ook het woonplaatsbeginsel in de zorg. Hij 

vraagt waarom dit niet onderzocht kan worden. Veel mensen hebben hun werk verloren door 

corona. De arbeidsmarkt lijkt aan te trekken; de vraag is of dit ook geldt voor ouderen of voor 

mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt.  

De fractie is blij met de positieve signalen over de WDW. De ICT is duidelijk meer op orde. Er 

wordt ingezet op betere dienstverlening en digitalisering. 

Het is lastig goed personeel te krijgen met name bij het beoordelen van de bouwplannen. On-

danks alles is er bij de WDW weer sprake van een positieve en constructieve vibe. Hiervoor 

spreekt de heer Van Galen zijn complimenten uit naar de directie en het bestuur.  

Het amendement voor de toeristenbelasting wordt door D66 mede ingediend en legt de vinger 

op de ondemocratische zere plek. Er ligt geen beslisnota. 

Ook bij de straatcoaches is er geen beslisnota; in de informatienota straatcoaches gaat het col-

lege voorbij aan de kaderstelling door de raad. Deze coaches presenteerden zich als aardige 

stevige beveiligers. De vraag is of jongerenoverlast alleen vanuit handhaving aangevlogen zou 

moeten worden. De raad is niet in stelling gebracht en eigenlijk zou de Perspectiefnota hierop 

geamendeerd moeten worden. De fractie wil geen blokkade opwerpen voor het komende half-

jaar. De fractie wil wel een debat over de balans tussen handhaving en jongerenwerk. 

Digitalisering is steeds belangrijker. De inwoners moeten erop kunnen vertrouwen dat de infor-

matiebeveiliging op orde is. Het college dient verantwoording af te leggen aan de raad. Veel 

gemeenten worstelen hiermee. Het is niet de bedoeling de combinatie van de kluis openbaar te 

maken, maar de inwoners moeten wel weten dat de kluis op slot zit en dat degene die de sleu-

tels beheert, dit goed doet. Niet of nauwelijks verantwoording afleggen kán niet en is tegen alle 

richtlijnen. Daarom dient de fractie de motie informatiebeveiliging in met oog voor het niet to-

nen van de kwetsbaarheden. 

Er zijn veel zorgaanbieders met goede vakkennis en goede kwaliteit van zorg, die de mensen zo 

goed mogelijk helpen. Sinds de zorg is geprivatiseerd zijn er ook rotte appels. Deze worden niet 

altijd gesignaleerd. Ook in Wijchen heeft men hiermee te maken gehad. In 2020 was er een 

overschot van bijna € 100.000 op contractmanagement en monitoring. Kennelijk is er niet ge-

noeg of te weinig gescreend. De zorggelden zouden kunnen verdwijnen in de diepe zakken van 

commerciële zorgondernemingen of bestuurders. Inwoners van Wijchen en de raad moeten er-

van op aan kunnen dat dit wordt gecontroleerd. De fractie dient hiertoe een motie in. 

In de democratie is het goed de inwoners bij het beleid en de uitvoering te betrekken door het 

stimuleren van initiatief van onderaf. De raad wil de kracht van de samenleving benutten en in-

woners bewust betrekken bij de plannen en besluiten van de gemeente zelf. Er is een duidelijk 

uitgewerkt voorstel aangenomen om in de raadsnota’s de inwonersparticipatie op te nemen. Dit 

is verwaterd in de uitvoering en uit de evaluatie bleek dat het beter moest. Terug gegaan moet 

worden naar de uitgangspunten van 2017. 

Een andere manier om de inwoners te betrekken is de speakerscorner. Het is een concrete mo-

tie om de democratie meer in beeld te brengen. In de prachtige hal van het verbouwde kasteel 

zou een lessenaar geplaatst kunnen worden waar inwoners zelf hun mening kenbaar kunnen 

maken aan de raad. 
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Vorig jaar is samen met de PvdA de gedragscode voor discriminatie ingebracht. Het afgelopen 

jaar is gewerkt aan de invulling. Er zijn nog steeds geluiden over discriminatie. De fracties wil-

len het idee van gelijkheid steunen met een zichtbaar kunstobject in de openbare ruimte en 

dienen hiertoe een motie in. Het is deel van de democratische agenda.  

 

6. Korte schorsing 

De voorzitter schorst van 17.25 uur tot 17.45 uur de vergadering voor collegeberaad. 

Na heropening geeft zij het woord aan wethouder Gerrits. 

 

7. Reactie van het college 

Wethouder Gerrits dankt de raad voor de constructieve inbreng in de eerste termijn. Hij geeft 

de diverse complimenten graag door. In de afgelopen periode is hard gewerkt om de cijfers hel-

der op papier te krijgen.  

Ten aanzien van de jaarrekening 2020 merkt hij op dat sprake was van een somber en moeilijk 

jaar met enorme onzekerheden. Samen is men er doorheen gekomen. Het resultaat is € 1,7 

miljoen, een lage schuldenlast en voldoende reserves. De gemeente heeft een verklaring van 

rechtmatigheid en betrouwbaarheid gekregen en is het afgelopen jaar financieel gezond geble-

ven. Het resultaat is beïnvloed door de coronagelden die vanuit het rijk aan de gemeente wer-

den gegeven en dit heeft een bijdrage geleverd aan het positieve resultaat. Dit geldt ook voor 

grond en vastgoed. Een tegenvaller was het sterke oplopen van de kosten voor de jeugdzorg. 

De reserves laten een verschuiving zien. Dit besluit is genomen bij de begroting waar gekozen 

is voor een andere financiering van het IBOR. 

De Algemene Reserve zit ruim boven de grens en de risico’s kunnen worden afgedekt.  

Er zijn nog volop nadelen van de crisis. Naast het menselijk leed, zijn veel ondernemers en ver-

enigingen getroffen. Vanuit het Rijk zijn diverse regelingen ingesteld om het leed te verzachten. 

Een flink deel van het overschot (€ 380.000) wordt beschikbaar gesteld aan de lokale vereni-

gingen en organisaties die getroffen zijn door de crisis en hiervoor wordt een fonds ingesteld om 

de culturele activiteiten te stimuleren. Daarnaast wordt een deel van het resultaat ingezet om 

de tekorten op de jeugdzorg te dekken.  

De jaarrekening en het huishoudboekje zien er prima uit, maar er zijn nog serieuze onzekerhe-

den. De structurele gevolgen van coronacrisis zijn nog niet bekend; de rijksgelden zijn nog on-

zeker. De herverdeling van het gemeentefonds lijkt positief. Er ligt een forse woningbouwopga-

ve en veel moet geïnvesteerd worden in de wijken en kernen. De financiële impact van de ener-

gie en het klimaat is nog niet bekend. De omgevingswet staat voor de deur. 

De Perspectiefnota is de laatste in deze periode. De lockdown lijkt achter de rug, maar er is nog 

veel onzeker. De bijdrage van de rijksoverheid is een grote onzekere factor voor de gemeente. 

Met de beste kennis van dit moment is een aanzet gedaan voor de begroting. De gemeente 

blijft op koers, de reserves zijn op orde en er is ruimte voor ambities. De realiteit dient onder 

ogen gezien te worden. In de komende jaren is er geringe ruimte; mogelijk zijn er extra midde-

len maar dit is onzeker. Het college roept op niet eerder middelen uit te geven voordat zij be-

schikbaar zijn en te blijven zoeken naar nieuwe inkomsten. Het gaat om de wijze waarop omge-

gaan wordt met de schaarse financiële speelruimte en te blijven investeren in de samenleving 

met aanvaardbare risico’s.  

Een aantal moties en amendementen zijn prima zolang de reserves op orde blijven om de vol-

gende storm te kunnen doorstaan. Wijchen is gezond. Wat het college betreft is dit het kader 

voor de volgende begroting: solide financiën, een robuuste gemeente in het prachtige Rijk van 

Nijmegen en Land van Maas en Waal. 

Ten aanzien het amendement voor de toeristenbelasting, merkt hij op dat dit het proces van 

besluitvorming betreft. Voorgesteld wordt dit op te schorten. Er is eerder een amendement in-

gediend om bij de begroting en Perspectiefnota met een voorstel te komen, zodat besluitvor-

ming kon plaatsvinden. Het college heeft dit amendement omarmd zodat een integrale afweging 

mogelijk werd en ontraadt het nu voorliggende amendement.  

Amendement 4 betreffende het terugbetalen van de terrasbelasting aan de horeca klinkt sym-

pathiek. De horeca is al tegemoetgekomen. Er is extra ruimte voor de terrassen, geen precario 

en feitelijk ontbreekt de grondslag. Ook heeft de gemeente te maken met de verordeningen. 

Veel andere ondernemers hebben het ook moeilijk gehad. Het college ontraadt het amende-

ment.  
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In reactie op de vraag van de PvdA met betrekking tot het formaliseren van het aantal bouwla-

gen, merkt wethouder Gerrits op dat dit regelmatig aan de orde is geweest. De vraag is welk 

probleem hiermee opgelost wordt. Indien het de wens is van de raad een meningsvormende no-

ta voor te leggen, dan zal dit in het najaar worden gedaan.  

Wijchen Lokaal wekt de suggestie dat er weinig grip zou zijn op de kosten voor de werkorgani-

satie en er continu overschrijdingen zijn. Dit is niet juist. Het afgelopen jaar was sprake van een 

positief resultaat. Er zijn wel extra uitgaven gedaan, maar deze zijn vooraf afgedekt door een 

raadsbesluit.  

Door het CDA wordt gevraagd waarom op de Huurlingsedam 250 woningen gebouwd worden in 

plaats van 450. Deze vraag is in het voorjaar ook gesteld. Hij verwijst graag naar het besluit 

dat hierover op 23 maart jl. is genomen.  

De raad zal worden geïnformeerd over de herverdeling van het gemeenteronds zodra hierover 

meer bekend is, per memo of via een informatienota.  

In reactie op de vraag van de VVD m.b.t. flexwoningen, merkt wethouder Gerrits op dat flex-

woningen een aantrekkelijk en snel alternatief zijn voor woningen maar vooral geschikt zijn 

voor locaties waar ontwikkeling niet of moeilijk van de grond komen. Dit is in Wijchen niet aan 

de orde. Er zijn overal ontwikkelingen gepland en hij wil de energie hierop richten.  

 

Wethouder Loermans heeft in eerste termijn een aantal vragen gehoord.  

Door de PvdA wordt gevraagd naar het natuurbeleidsplan. Hij weet dat hier hard aan gewerkt 

wordt, maar kan niet zeggen wanneer het beschikbaar komt. Hij zal de raad hierover informe-

ren zodra dit bekend is.  

In antwoord op de vraag waarom geen bedrag gekoppeld is aan Weijkpark merkt hij op dat 

naar mening van het college de plannen weliswaar qua doelstelling goed omschreven zijn, maar 

de praktische uitvoering nog te onduidelijk is. Op dat onderdeel kan het college hier nog geen 

geld verbinden. Wel is al bijgedragen vanuit lopende budgetten aan de nieuwe speeltuin.  

De VVD vraagt aandacht voor de verkeersstromen op de bedrijventerreinen. Op 2 september 

aanstaande wordt een presentatie gegeven met betrekking tot het mobiliteitsplan. Op Bijster-

huizen is een onderzoek uitgevoerd naar de doorstroming. In het mobiliteitsplan is de door-

stroming een van de speerpunten. 

Het CDA dient een motie in om het DPS (dynamisch parkeersysteem) on hold te zetten. Hier-

naar loopt een onderzoek en dit is onderdeel van de afspraken met de centrumondernemers. 

Het onderzoek moet doorgaan. Aan de raad zal nog een voorstel worden voorgelegd waarin ook 

de uitspraak van de Raad van State is meegenomen. Het college ontraadt het amendement om 

dit proces stop te zetten.  

Wethouder Loermans vindt het amendement van Wijchen Lokaal voor “houd de lijn vrij tegels” 

een uitstekend idee en wil dit graag omarmen. Belangrijk is het dat mensen weten waar de lij-

nen voor dienen. Hij denkt dat dit eenvoudig kan worden uitgevoerd. Hij wijst erop dat in cen-

trum er nog een taak ligt voor sommige ondernemers die veel buitenreclames en producten bui-

ten hebben staan, waarbij te weinig rekening gehouden wordt met mensen die een visuele of 

andere handicap hebben. Het amendement wordt door het college omarmd.  

De motie van het CDA inzake zwerfafval ziet hij als een oproep aan de agendacommissie. Het 

staat de raad vrij om dit te organiseren. Hij wijst erop dat er al veel initiatieven zijn zoals bees-

tenbende met 350 kinderen, die groep zwerfafval met 225 volwassen Wijchenaren, twee mid-

delbare scholen draaien mee, er is het schone rivierenproject Maasoever, een groep in Balgoij. 

Dit jaar zijn in Zuid en in het centrum de ondernemers gewezen op feit dat zij ook een taak 

hebben rondom de winkels. Ook Achterlo en Noord staan op de agenda. Op initiatief van inwo-

ners wordt een actie gehouden langs de provinciale wegen.  

Hij is het eens met de strekking van de motie, maar vraagt zich af wat een gesprekstafel daar-

aan toe zal voegen. Hij heeft niet de indruk dat mensen die dit soort afval achterlaten naar een 

gesprekstafel komen. Het is de raad die hier over gaat. 

De motie inzake kwaliteit van de woonwijken juicht hij zeker toe als wethouder openbare wer-

ken. Er is echter niet voor niets een bezuiniging geweest. Het gaat om serieus geld. Natuurlijk is 

het goed een onderzoek uit te voeren en de besluitvorming ligt bij de raad. Het zal leiden tot 

een structurele kostenuitzetting. Het gevraagde zal in beeld gebracht worden.  

De motie inzake de skatebaan is een goed signaal naar de initiatiefnemers: dat de raad dit op-

gemerkt heeft en het signaal afgeeft dat zij zelf voor budget moeten zorgen. Daarmee ontstaat 
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meer draagvlak binnen de gemeenschappen van Alverna en Bergharen.  

Het college omarmt de motie. Wethouder Loermans tekent aan dat hij al in gesprek is met 

Bergharen. Of november haalbaar is, is maar de vraag. Het gaat langzamer dan de initiatiefne-

mers zouden willen.  

Wethouder Loermans wil zeker de kosten voor een bruggetje over de Uitvliet in beeld brengen. 

Er moet echter wel een behoorlijke afstand overbrugd worden. Het struinpad gaat over grond 

van derden heen. Daar zit mogelijk nog een probleem. Hij kan niet zomaar toezeggen dat dit 

aan elkaar gekoppeld kan worden. Het is aan de grondeigenaren. Hij zal de raad hierover nader 

informeren.  

 

Wethouder Burgers had gehoopt, in antwoord op de vraag van de PvdA, dat hij de inclusie-

agenda net voor het zomerreces aan de raad had kunnen voorleggen. Er was echter nog een fi-

nishing touch nodig. Hij verwacht kort na het zomerreces dit alsnog aan de raad te kunnen 

aanbieden.  

Er zijn diverse vragen gekomen met betrekking tot de huishoudelijke hulp. Hij merkt op dat een 

nota aangeboden is aan de raad nadat het college hierover gesproken heeft. De nota is openge-

steld voor de raad en ook voor journalisten. Dit was mogelijk de reden voor het artikel. In reac-

tie op de heer Van Kuppeveld over de vraag dat een gesprek gehouden wordt met mensen over 

de abonnementstarieven, licht hij toe dat wanneer iemand gebruik wenst te maken van de 

WMO, licht hij toe dat in het gesprek bekeken wordt welke mogelijkheden er zijn om het pro-

bleem zelf op te lossen. Dit zijn soms eye openers voor de mensen zelf en de reden waarom het 

gesprek met hen wordt aangegaan.  

De trapliften worden inderdaad al hergebruikt; er is een contract met Otolift.  

Het normenkader dat door de VVD wordt genoemd is een landelijk normenkader voor huishou-

delijke hulp. Dit is nog niet goedgekeurd en hierbij blijkt dat met 2 uur huishoudelijke hulp een 

huis in orde gemaakt zou kunnen worden. Dit is de richtlijn. Er zijn allerlei maatregelen moge-

lijk, maar in uitzonderlijke situaties is maatwerk nodig. Dit blijft bestaan. Het gemiddelde is te 

streven naar 2 uur met als onafhankelijk criterium het landelijke normenkader. Niets doen is 

geen optie. Dit zou betekenen dat in 2025 er € 1 miljoen te kort zou zijn en tot die tijd een te-

kort van € 2,5 miljoen. Om de betaalbaarheid te garanderen moet nu actie ondernomen wor-

den.  

Door de VVD wordt gevraagd een reflectie te geven op de onrust die is ontstaan rondom de ac-

tualisatie van de omgevingsverordening en met name de verkenningsgebieden voor windmo-

lens. De verkenningsgebieden in de omgevingsverordening bestaan al sinds 2016 en in het RES 

zijn harde afspraken gemaakt met 18 gemeenten, Waterschappen en Provincie. De handteke-

ning van de provincie hieronder heeft de eigen omgevingsverordening overruled. De gemeente 

heeft een stevige discussie hierover en er zijn goede argumenten om RES 1.0 leidend te laten 

zijn.  

In reactie op de vraag van D66 met betrekking tot de duurzaamheidsagenda, merkt wethouder 

Burgers op dat in duurzaamheid de wereld niet stilstaat. Samen is gewerkt aan Duurzaam Wij-

chen en er zijn 16 projecten ingediend op alle domeinen. Hierbij is niet verder vooruitgekeken 

dan 2023 met diverse stippen op de horizon in gedachten. De agenda voor deze projecten loopt 

op koers en hij is trots op de rol die Wijchen hierin heeft.  

Ten aanzien van de second opinion over jeugdzorg, wijst wethouder Burgers erop dat de zorg in 

Wijchen goed gewaardeerd wordt ondanks een aantal moeilijke jaren waarin door de rijksover-

heid veel te weinig geld beschikbaar is gesteld. Het ziet ernaar uit dat hier een omslag is geko-

men. Het is een goed moment om de betaalbaarheid van goede zorg goed tegen het licht te 

houden. Hier is door de raad om gevraagd.  

Hij ziet uit naar de discussie over de definitie van goede zorg. Het is de gemeente lukt de be-

hoorlijk met rug tegen de muur gestaan om betaalbaar te houden. Is goed gelukt. Nu in nieuwe 

fase die discussie nog voeren. 

Er werd nog opmerking over het woonplaatsbeginsel gemaakt. Dit is opnieuw uitgesteld. Het is 

steeds afhankelijk van degene die er gebruik van maken. Wethouder Burgers kan de vraag niet 

beantwoorden.  

In reactie op de moties en amendementen merkt wethouder Burgers tenslotte op dat de motie 

voor de screening van zorgaanbieders op kwaliteit en rechtmatigheid niet uitvoerbaar is. Hij 

heeft dit juridisch laten toetsen. Een extra screening is alleen toegestaan wanneer de rechtma-
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tigheid hier aanleiding toe geeft. De motie is niet uitvoerbaar en het college ontraadt de motie.  

 

Wethouder Derks merkt op dat een aantal fracties terecht hun zorgen uitspreekt over de onder-

nemers, hoe zij corona hebben overleefd en hen zouden kunnen helpen. In de Perspectiefnota is 

ruim € 300.000 incidenteel opgenomen om te investeren in de lokale economie en de onderne-

mers te helpen, voor structuurversterking van de economie en het behandelen van hulpvragen 

van ondernemers die tussen wal en schip van de rijksregelingen zijn gevallen. 

De Wijchense cadeaukaart wil inwoners met een laag inkomen en lokale ondernemers specifiek 

helpen. Het idee voor de cadeaukaart is ontstaan naar aanleiding van de bespreking van de 

mondkapjes voor minima door de heer Van Galen van D66. Dit idee is verwerkt in de Perspec-

tiefnota. Als wethouder economische zaken en minimabeleid kan hij de motie voor het toepas-

sen van de verdubbelaar van € 25 naar € 50 zeker steunen.  

De grondhouding m.b.t. de inwonerspas is positief. Het heeft echter ook nadelen. De voordelen 

zijn al genoemd zoals het aanmoedigen van lokaal inkopen en het onderstrepen van de Wij-

chense saamhorigheid. Een nadeel is de complexe uitvoering en het draagvlak onder inwoners. 

De vraag is in hoeverre de inwonerspas echt gebruikt zal worden. De gemeente Nijmegen heeft 

onlangs besloten te stoppen met deze pas. Een onderzoek is zeker de moeite waard en de wet-

houder komt hierop terug. 

De speakerscorner is een sympathiek idee. Wat het beslispunt voor het college aangaat, heeft 

de wethouder moeite met de volgordelijkheid. De raad moet bepalen wat hij wil en wat hiervoor 

nodig is. Daarnaast wordt gevraagd het kasteel weer te verbouwen. Wat is dan precies de be-

doeling en wat is het budget. 

In reactie op de motie over uitbreiding van Breekwagen, vermeldt wethouder Derks dat onlangs 

het Regionaal Programma Werklocaties is vastgesteld waarin de voorwaarden voor uitbreiding 

van bedrijventerreinen. Het is mogelijk. Van de bedrijvenvereniging heeft hij gehoord dat zij 

hier positief tegenover staan. De winstwaarschuwing in deze is dat rekening gehouden dient te 

worden met de ecologische verbindingszone. 

Door de VVD wordt een voorstel gedaan voor buitenluiken aan het kasteel. Deze hebben er 

vroeger ook op gezeten. De vraag zal meegenomen worden in de projectgroep. Er zijn kosten 

aan verbonden en hiermee is het afhankelijk van het financieel resultaat van de renovatie van 

het kasteel. 

De vraag inzake de toegankelijkheid van de toren betekent een conflict. Hij verwijst naar het 

initiatiefvoorstel dat is ingediend voor de toren m.b.t. het carillon. Na de zomer zal hierover ge-

sproken worden en wordt dit meegenomen.  

Door D66 werd een vraag gesteld m.b.t. de arbeidsmarkt en het aantal werklozen. Wethouder 

Derks deelt mee dat het aantal mensen in de WW en het aantal mensen dat is aangemeld voor 

het werkbedrijf op hetzelfde niveau is gebleven als een jaar geleden, vóór corona. Het ziet er 

voorzichtig positief uit.  

 

Burgemeester Van Beek merkt allereerst - in reactie op de opmerking van de heer Krale - op 

dat de uitrusting voor BOA’s wordt beperkt tot bodycams. Er worden geen handboeien beschik-

baar gesteld. Dit heeft te maken met regionale afstemming. De raad heeft hierover een mail 

ontvangen. 

Naar aanleiding van motie 2 over de flexibele inzet van ambtelijke capaciteit, geeft zij aan dat 

dit te maken heeft met bedrijfsvoering en dus de WDW. Waar het wenselijk is, wordt al gebruik 

gemaakt van de flexibele schil. Het heeft te maken met de afweging tussen kosten en kwaliteit. 

Het college ontraadt de motie om dat dit al plaatsvindt. 

Motie 6 betreffende de participatieladder in raadsnota’s, wordt door het college als een steun in 

de rug gezien. Het is goed een format op te nemen waarin duidelijk wordt welke trede gehan-

teerd wordt bij de inwonersparticipatie. Het zal worden afgestemd in de driehoek: burgemees-

ter, gemeentesecretaris en griffie om hier vorm en inhoud aan te geven. 

In de motie voor straatcoaches wordt aan veel dingen gerefereerd. In het college is destijds be-

sloten tot het aanstellen van straatcoaches vanuit de constatering dat de jeugdoverlast verer-

gerde. Er waren meerdere projecten die helaas onvoldoende resultaat hadden. Het jeugdbeleid 

op zich is niet veranderd met de aanstelling van straatcoaches. De pilot werd gezien als een 

aanvulling op het vastgestelde jeugdbeleid. De straatcoach is geen handhaver, maar houdt toe-

zicht en gaat in gesprek met jeugd en ouders. De pilot heeft in de coronatijd onvoldoende kun-



 

 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 8 juli 2021 pagina 13 van 26 

nen laten zien en om die reden is er nog geen evaluatie. De voorzitter stelt voor om de ge-

vraagde evaluatie te betrekken in het gesprek dat op 14 oktober as. is gepland over de ambities 

en realistische doelstellingen bij openbare orde en veiligheid conform de uitkomsten van het re-

kenkameronderzoek “doe mee toezicht”. Bekeken wordt of het mogelijk is een evaluatie aan te 

reiken waarmee dit gesprek ingegaan kan worden.  

Naar aanleiding van motie (informatiebeveiliging) geeft burgemeester Van Beek een overzicht 

van de feiten. Op 17 dec 2020 heeft de raad een uitgebreide memo ontvangen inzake informa-

tiebeveiliging m.b.t. het incident Hof van Twente en de betekenis voor gemeente Wijchen en de 

WDW. Op 16 maart 2021 heeft de raad de beantwoording gekregen van de schriftelijke vragen 

van D66 over informatieveiligheid en privacy. 20 april 2021 vond besluitvorming plaats in het 

college over de ENZIA-audit 2020 Wijchen en is beslispunt 1 vastgesteld. Op 27 mei is een be-

sluit in de raad genomen waarin de ENZIA-audit werd vastgesteld en waarin geheimhouding 

werd gelegd op de collegeverklaring en op de bijlagen 1, 2 en 3, op grond van artikel 25, 3e lid 

van de gemeentewet. 4 juli jl. is een mail aan de griffie verzonden waarin het verzoek de stuk-

ken door te sturen inzake de ransom aanval en de gevolgen voor de gemeente Wijchen en de 

WDW en de stukken zijn op 7 juli aan de fractievoorzitters verzonden.  

Geconstateerd kan worden dat er geen sprake is van wel of niet volledig informeren van de raad 

door het college. Wel is gebleken dat de informatienota van het college aan de raad inzake de 

ENZIA-audit de raad op onverklaarbare wijze niet heeft bereikt. De raad heeft desondanks een 

besluit genomen met betrekking tot de geheimhouding, maar de nota heeft de raad niet ont-

vangen. Deze is inmiddels wel toegezonden of zal op korte termijn aan de raad worden toege-

stuurd.  

Het nut en de noodzaak van de motie ontbreekt, aldus burgemeester Van Beek. De raad krijgt 

de nota alsnog toegezonden en deze wordt in de raad besproken.  

Motie 11 gelijkheidskunstwerk is door het college geschaard onder het antidiscriminatiebeleid en 

alles wat hiermee samenhangt. Burgemeester Van Beek vindt het een mooie motie en kan dit 

alleen ondersteunen. Er wordt een procesvoorstel gevraagd en hierbij behoort een budget. Ook 

wordt in de motie gesproken over provinciale en lokale fondsenwerving. Het college zal de mo-

tie uitwerken en met een voorstel komen.  

 

De heer Gatzen heeft een opmerking gemaakt over de woon- en leefsituatie arbeidsmigranten. 

Hij informeert naar de status hiervan. 

Wethouder Gerrits licht toe dat vorig jaar door de PvdA een initiatief is genomen om hier onder-

zoek naar te doen. Dit onderzoek is afgerond en de raad wordt hier op korte termijn over geïn-

formeerd. Gelijktijdig is een regionaal traject opgepakt samen met buurtgemeenten in de regio 

Arnhem-Nijmegen. De resultaten van beide trajecten zullen de basis vormen op lokaal en regio-

naal beleid te formuleren, naar verwachting in het tweede kwartaal 2022. Na de zomer volgt de 

informatie over het lokale onderzoek.  

 

8. Schorsing voor maaltijd en fractieberaad 

De voorzitter schorst de vergadering voor de maaltijd en voor fractieberaad van 18.45 – 20.00 

uur. 

 

9. Tweede termijn van de raad 

 

De voorzitter heropent de vergadering en geeft het woord aan de raad in omgekeerde spreek-

volgorde. 

 

Mevrouw Hoogteijling trekt het amendement 2 betreffende het dynamisch parkeerverwijssys-

teem in. De wethouder heeft laten weten dat de raad nog een besluit zal nemen en de uitspraak 

van de Raad van State wordt meegenomen en dit voor de begroting zal plaatsvinden. 

 

D66 

De heer Van Galen merkt met betrekking tot de huishoudelijk hulp op dat hij eerder heeft aan-

gegeven dat een beslisnota nodig is omdat er veel geld mee gemoeid is. Er dient een goede af-

weging gemaakt te worden en in debat gegaan te worden. Het gaat om kwetsbare mensen. 

Over een dergelijk belangrijk onderwerp kan hij eigenlijk geen besluit nemen. Hij zal het voor-
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behoud ten aanzien van de Perspectiefnota handhaven en wil een stemverklaring afleggen.  

Het amendement voor de toeristenbelasting is mede ingediend door D66. Het gaat niet om een 

heel hoog bedrag, maar is toch een principieel punt. Het college dient de zaken op orde te heb-

ben. Hij is het eens met de andere indieners en het amendement blijft gehandhaafd.  

De fractie van D66 zal het amendement voor de cadeaukaart voor de minima steunen. Hij dankt 

voor de complimenten en is blij dat de PvdA het initiatief heeft genomen en de minima opnieuw 

tegemoet gekomen worden. 

De terugbetaling van de terrasbelasting (amendement 4) is sympathiek. Al veel jaren is door 

D66 gepleit voor een terrassenplein in het centrum. Het voorstel is gericht op de horeca-

ondernemers in het centrum en gaat voorbij aan de andere horeca-ondernemers. Die vallen 

buiten de boot. 

De heer Krale vraagt of de fractie het voorstel zou kunnen steunen wanneer de groep verbreed 

wordt naar alle horeca-ondernemers en het budget verhoogd.  

De heer Van Galen merkt op dat hij dan echt een specifieke afweging zou willen zien. Er zijn 

heel veel horeca-ondernemers in de problemen gekomen. 

Het amendement van Wijchen Lokaal inzake de “houd de lijn vrij tegels” is perfect. Hier kan 

niemand op tegen zijn. Het college heeft het amendement omarmd.  

De motie voor zwerfafval is logisch, maar de wethouder gehoord hebbend en de initiatieven die 

al spelen is het een oproep voor een gesprekstafel. De heer Van Galen heeft hier twijfels bij ge-

kregen.  

Mevrouw Hoogteijling heeft de wethouder ook gehoord. Er dient toch iets gedaan te worden om 

zwerfafval te voorkomen. 

De heer Van Galen erkent dit. Nu wordt het afval binnen enkele dagen opgeruimd door wijkbe-

heer. In coronatijd is het veel erger geworden. Hij heeft twijfels bij de motie en wacht de be-

raadslagingen af. 

In reactie op het voorstel voor flexibele inzet van ambtelijke capaciteit, merkt hij op dat hij de 

schil geen geweldig idee vond. Er wordt dan iets opgezet waarvoor al gedurende het jaar in 

wordt voorzien. Als het een schil wordt met vaste mensen, is het te weinig flexibel. Als het 

wordt ingevuld zoals nu het geval is, dan is het lastig om capaciteit en kennis vast te houden. 

De fractie zal de motie waarschijnlijk niet steunen. 

Met betrekking tot de inwonerspas merkt de heer Van Galen op dat dit enkele jaren geleden aan 

de orde is geweest. Het gaat over het ondersteunen van de lokale economie en een bredere in-

vulling van de bijstand. Het zou een goed idee kunnen zijn, maar het betekent nogal wat voor 

de ombouw van de organisatie. De wethouder was voorstander van een onderzoek. De fractie 

ondersteunt de gedachte achter de inwonerspas, maar is van mening dat het voorstel meer uit-

gewerkt had moeten zijn.  

Mevrouw Hoogteijling merkt op dat zij geen uitgebreidere motie zal voorleggen.  

De reactie van de wethouder op de motie inzake screening van zorgaanbieders is teleurstellend, 

Hij geeft aan dat dit misschien een wens is, maar het lastig en niet rechtmatig zou zijn. In en 

lande wordt hier veel aandacht aangegeven en is sprake van een regionale dashboards. De heer 

Van Galen heeft een steekproef gehouden bij een zorgaanbieder in Wijchen. De winstpercenta-

ges liggen tussen 24 en 35% per jaar bij een winst van € 2,2 miljoen over 4 jaar. Dit staat los 

van de management fees.  

Indien er zoveel tekorten zijn op de huishoudelijke zorg en er zulke bedragen de ronde doen, is 

het niet alleen rechtmatig, maar fatsoenlijk dat je naar bepaalde aanbieders met een bepaald 

omzetniveau regelmatig onderzoek doet.  

De heer Krale begrijpt dat D66 de winst te hoog vindt. In de motie wordt gevraagd om een 

screening op kwaliteit en rechtmatigheid. Ook met een hoge winst kan de kwaliteit goed zijn en 

rechtmatig. Het hebben van een hoge winst is geen grond hieraan te twijfelen.  

De heer Van Galen realiseert zich dat er ook discussie is over zorgaanbieders met te weinig 

winst. Hij meent dat een goede bedrijfsvoering voorwaarde is voor goede zorg. Door onder-

zoeksjournalisten, controles van gemeenten en inspectie zijn ook de zg. zorgcowboys gesigna-

leerd. Het gaat zowel om kwaliteit als om een verrijking die wat D66 niet door de beugel kan. 

Dit gebeurt niet op grote schaal, maar het is goed hier alert op te zijn. 

Mevrouw Hoogteijling denkt dat niemand het hiermee oneens is, maar vraagt zich af of de mo-

tie uitvoerbaar is.  

Wethouder Burgers sluit aan bij mevrouw Hoogteijling. De motie is niet uitvoerbaar. 
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De heer Van Bronkhorst meent dat het hoort bij het standaard inkoopbeleid om aanbieders te 

controleren. 

De heer Van Galen merkt op dat wel gescreend wordt bij aanvang van het contract, niet tussen-

tijds. Veel gemeenten of samenwerkingsverbanden gaan een vorm van regionale screenings 

dashboard instellen. Als de winst boven een normaal niveau zit, wordt het gesprek aangegaan. 

Er zijn ook signalen dat personeelslasten aan de lage kant zij waardoor veel winst wordt be-

haald en er te weinig zorg wordt verleend.  

De heer Gatzen begrijpt de intentie van de motie. Er wordt erg technisch ingegaan op de inhoud 

van de materie, terwijl gesproken dient te worden over de Perspectiefnota. Hij stelt voor de mo-

tie aan te passen en het college op te roepen de raad te informeren of er mogelijkheden zijn 

voor de raad om op dit soort dingen te sturen.  

De heer Van Bronkhorst begrijpt dat de wethouder aangeeft dat de motie niet uitvoerbaar is. De 

heer Van Galen geeft echter aan dat in enkele gemeenten dit wel gebeurt. Dit is verwarrend. 

De heer Van Galen wil graag dat zorgaanbieders boven een bepaald omzetniveau sowieso elk 

jaar een controle krijgen, dat de jaarrekening goed wordt geanalyseerd en er een gesprek 

plaatsvindt over de kwaliteit. 

De voorzitter vraagt of D66 bereid is de motie aan te passen. 

De heer Van Galen wacht af of de wethouder bereid is tot een onderzoek. 

De heer Gatzen stelt dat dit niet aan de wethouder is. Is de fractie bereid de motie aan te pas-

sen en de wethouder op te dragen de raad hierover te informeren? 

De heer Van Galen wil de wethouder vragen of het mogelijk is en als dit mogelijk is dit in gang 

te zetten. 

De voorzitter merkt op dat dit in de schorsing nader besproken kan worden.  

De heer Van Galen stemt hiermee in. Hij wil graag in de schorsing hierover in gesprek.  

Met betrekking tot de inwonersparticipatieladder in raadnota’s heeft hij in eerste termijn duide-

lijk geweest. Hij is blij dat het omarmd wordt. 

De heer Gatzen informeert wat bedoeld wordt met het tweede beslispunt in de motie.  

De heer Van Galen antwoordt dat het natuurlijk in de beslisnota zelf staat opgenomen in een 

kopje en dat besloten wordt over de nota als geheel. Het wijst bewust nog een keer op de ver-

antwoordelijkheid van de raad om zich dit punt af te vragen. 

De heer Gatzen is het eens met de strekking van de motie, maar wil niet bij iedere beslisnota 

een extra beslispunt over inwonersparticipatie. De fractie van de PvdA zal er dan niet mee in-

stemmen. 

De heer Van Galen vindt het voldoende het als paragraaf wordt opgenomen, omdat dit de ver-

antwoordelijkheid van de raad is.  

De heer Gatzen vindt het heel goed om een kopje burgerparticipatie op te nemen, net als duur-

zaamheid en financiën, waar dit nodig is. Het is niet nodig in iedere beslisnota. 

De heer Van Bronkhorst vraagt zich af of de motie niet te vroeg is en dit onderwerp bij de ont-

wikkelagenda betrokken zou moeten worden.  

De heer Van Galen is als partij voortdurend op zoek naar goede, duidelijke manieren om de in-

woners te betrekken. Dit is een voorbeeld hiervan. Bij de ontwikkelagenda worden veel dingen 

uitgevoerd, maar het zou het niet tegenhouden goede ideeën nu al uit te voeren. Hij hoopt op 

steun vanuit de raad.  

Met betrekking tot de straatcoaches is het antwoord van de portefeuillehouder een beetje ambi-

valent. De fractie heeft niet gezegd dat de straatcoaches een slecht idee zouden zijn maar aan-

gegeven een knip te maken in 2 x 6 maanden. De fractie zou graag na 6 maanden een evalua-

tie zien. Daar zijn toezeggingen over gedaan. Mogelijk komt hieruit dat er nog meer straatcoa-

ches zouden moeten komen of dat het meer in verband gebracht zou moeten worden met het 

jongerenwerk. Hij wil hier niet op vooruit lopen.  

De motie voor informatiebeveiliging is een zeer technische motie. Aan de reactie van het college 

merkt hij dat het onderwerp zeer belangrijk gevonden wordt. Veel gemeenten worstelen hier 

mee. Op dit moment is iedereen bezig met de lessen van Hof van Twente en de raad is hierover 

eind 2020 geïnformeerd. Geen enkele gemeente heeft dit 100% orde. Het gaat om de maatre-

gelen van de Baseline Informatiebeveiliging Overheid (BIO), over personeel, technische zaken, 

governments etc. Je moet de raad meenemen in hoeverre je dat goed voor elkaar hebt. Het is 

niet nodig de raad te informeren over incidentele kwetsbaarheden. Deze komen bij de vertrou-

wenspersoon terecht en worden technisch opgelost. Het gaat erom dat de raad in zijn alge-



 

 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 8 juli 2021 pagina 16 van 26 

meenheid meegenomen wordt zodat hij de kaderstellende rol goed kan vervullen. De raad moet 

weten dat het college het goed voor elkaar heeft, maar hoeft de details niet te weten.  

De voorzitter heeft in haar betoog aangegeven dat de informatienota onderweg is. Er is ge-

heimhouding bekrachtigd over de bijlagen. De informatienota heeft de raad niet bereikt. 

De heer Van Galen stelt dat het verder gaat dan de collegeverklaring over de ENZIA. Het gaat 

om een breed spectrum van informatiebeveiliging. De fractie roept het college op te zorgen dat 

de raad in control blijft.  

De motie verbetering woonwijken kost veel geld; er wordt gevraagd om een onderzoek. Nog 

niet lang geleden is door de raad besloten het niveau te verlagen. Wat de een rommel vindt, 

ziet de ander als mooie veldbloemen. D66 heeft moeite met deze motie omdat voorgesteld 

wordt het niveau generiek te verhogen.  

De heer Van Bronkhorst wijst erop dat deze beslissing 10 jaar geleden is genomen. Het is tijd 

voor een nieuwe afweging, ook gezien het feit dat het financieel beter gaat. 

De heer Van Galen wil dit breder trekken en een wijkgerichte aanpak in relatie tot de inwoners-

participatie. Het is nu te generiek geformuleerd. 

Het voorstel voor de skatebaan deed de heer Van Galen direct denken aan de pumptrackbaan. 

Het college omarmt de motie en een overzicht in de kosten is er nu niet. De motie is sympa-

thiek en straks krijgt de raad extra kosten te zien. De wethouder gaf al aan dat dit in Bergharen 

niet direct geregeld zou zijn. Afgesproken is dat alleen uit de algemene reserve geput wordt om 

eenmalige zaken te realiseren die leiden tot lastenvermindering van de gemeente. 

De heer Van Bronkhorst stelt dat uitsluitend gevraagd wordt te kijken of het plan financieel 

haalbaar is en dit in de begroting mee te nemen in de afweging. Er wordt niet gevraagd een 

skatebaan op te nemen.  

De heer Van Galen heeft de motie mogelijk verkeerd geïnterpreteerd. Bij D66 riep deze het 

beeld op van weer een pumptrackbaan, die uiteindelijk 4 keer zoveel kost als oorspronkelijk 

toegezegd. Indien het zo geformuleerd wordt, zou de fractie het wellicht kunnen steunen.  

Hij is blij met de steun van het college voor het gelijkheidsmonument. Het signaal is erg belang-

rijk en het gaat om een concreet symbool in de openbare ruimte en kunnen aanhaakpunt zijn 

voor het beleid.  

In reactie op de motie voor uitbreiding van Breekwagen merkt hij op dat nog niet lang geleden 

over alle bedrijvenparken is gesproken. Door Kernachtig Wijchen is toen Breekwagen genoemd. 

Besloten is Bijsterhuizen uit te breiden. Breekwagen ligt in de economische verbindingszone en 

in oude plannen is te lezen dat het een storend element zou zijn in het landschap.  

De heer Krale vraagt of de heer Van Galen van mening is dat Breekwagen zou moeten verdwij-

nen, dan wel mogelijkheden ziet voor uitbreiding. De noodzaak is er, ook ten aanzien van de 

veiligheid zijn er voordelen. 

De heer Van Galen heeft niet gesproken over het verdwijnen van Breekwagen, maar zal niet bij 

voorbaat zijn steun uitspreken voor uitbreiding gezien de randvoorwaarden en de kwetsbare na-

tuur. 

De heer Van Bronkhorst merkt op dat de ondernemers herhaaldelijk hebben aangegeven kleine-

re ambachtelijke bedrijven op die locatie te willen bevorderen en dat zij het gebied willen in-

bedden in het groen. Een aantal jaren geleden is ook gesproken over inbedden in het groen, al-

dus de heer Van Galen. Duidelijk is gezegd dat indien het verder gaat, dit het unieke landschap 

in dit deel van Maas en Waal met de rivierduinen zou verstoren.  

De heer Van Bronkhorst vraagt hoe D66 aankijkt tegen de verandering van het landschap door 

windturbines en zonne-akkers. 

De heer Van Galen begrijpt de gedachte. Het gaat hier over de aanpassing van het rivierduin-

landschap, niet over het uitzicht. Zolang er elders ruimte in Wijchen is én gezien de ecologische 

waarde van het gebied wil de fractie hier niet bij voorbaat mee instemmen.  

De motie voor een brug over de Uitvliet is een mooi idee. Het bevordert de natuurrecreatie. Be-

langrijk is dat het de Liendense waard niet aantast. Hij is benieuwd hoe de omwonenden en na-

tuurorganisaties hierover denken.  

De heer Krale wijst erop dat de natuurwaarden in de motie expliciet genoemd zijn. De partijen 

komen in het onderzoek aan bod. Vooralsnog zijn de geluiden positief. 

De heer Van Galen wijst erop dat door de wethouder is aangegeven dat over andermans grond 

gelopen wordt. De grondeigenaren niet staan te springen en dit kennelijk behoorlijk geld kost. 

De heer Krale stelt dat daarom om een onderzoek gevraagd wordt. 
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Indien kan worden toegezegd dat in gesprek gegaan wordt met de inwoners, de omgeving en 

natuurorganisaties over wat het betekent voor het landschap, kan de fractie van D66 de motie 

steunen waar het gaat om een onderzoek, aldus de heer Van Galen. 

 

VVD 

De heer Krale is blij dat er met betrekking tot de bouwhoogten een meningsvormende nota 

komt. Hierin kan worden meegenomen wat de financiële voor- en nadelen zijn zodat een inhou-

delijke discussie gevoerd wordt over de feiten en niet alleen over het dorpse karakter. 

Met betrekking tot de terrasbelasting heeft de wethouder aangegeven dat dit volgens de veror-

dening niet kan. De VVD zal in de schorsing met andere fractie bespreken of de doelgroep ver-

breed zou kunnen worden en er mogelijk een bepaald bedrag voor alle horeca-ondernemers be-

schikbaar kan komen. 

De heer Van Bronkhorst dacht dat de VVD de partij was van alle ondernemers, niet alleen de 

horeca. 

De heer Krale stelt dat indien alle ondernemers betrokken zouden moeten worden, het om an-

dere bedragen zou gaan. De horeca is het meest geraakt, moest het eerst dicht en mocht het 

laatste open. 

De voorzitter wijst erop dat een teruggave van belastingen wat het college betreft niet tot de 

mogelijkheden behoort. 

De heer Krale neemt dit mee. De cadeaukaart voor de minima (verdubbelaar) spreekt de fractie 

niet direct aan, maar omdat het een impuls voor de lokale economie betekent, zal de VVD het 

voorstel steunen.  

De fractie steunt het amendement van Wijchen Lokaal voor de “houd de lijn vrij tegels”. Het is 

goed hier aandacht voor te vragen. 

In reactie op de moties merkt hij het volgende op. 

Motie 1 zwerfaval. De heer Krale denkt dat het probleem hiermee niet wordt opgelost. De motie 

wordt ontraden en de VVD zal deze niet steunen. 

Motie 2, flexibele inzet ambtelijke capaciteit, wordt ontraden. De fractie stuurt liever op aantal-

len woningen dan op aantallen ambtenaren. 

Mevrouw Hoogteijling merkt op dat het erom gaat capaciteit elders te zoeken.  

Dit is ook ambtelijke inzet, aldus de heer Krale. 

Motie 3. De inwonerspas is in Nijmegen gesneuveld. Het is toch het onderzoeken waard. Elk 

huishouden heeft een DAR-pasje, zodat mogelijk een combinatie gevonden kan worden. De 

fractie zal de motie steunen.  

Over motie 4, screening zorgaanbieders is al veel gezegd. De VVD zal dit steunen, maar moge-

lijk komt er nog een wijziging. 

Motie 5, speakerscorner. De heer Krale is van mening dat dit al gebeurt en inwoners kunnen in-

spreken in de raad. Er waren geen aanmeldingen. De fractie zal de motie niet steunen.  

De heer Van Galen wijst erop dat natuurlijk de mogelijkheid bestaat in te spreken, maar dit 

gaat over stukken die op de agenda staan. Dit betreft een laagdrempelige andere manier om 

zaken onder de aandacht te kunnen brengen.  

De heer Krale heeft dit goed begrepen. De inwoners kunnen vanavond over alles meepraten. 

De heer Gatzen stelt dat vanavond een bijzondere bijeenkomst is. Door het jaar heen is sprake 

van gesloten agenda’s. Het voorstel zou de kloof tussen burgers en politiek kleiner maken. De 

burger kan spreken over een onderwerp waar hij mee bezig is, zonder dat dit op de agenda 

staat. 

De heer Krale merkt op dat de VVD dit al doet als fractie. Er worden gesprekstafels georgani-

seerd en regelmatig zijn er insprekers in de fractievergaderingen. De VVD heeft de kloof al 

overbrugd. 

De VVD zal de moties 6 participatieladders, motie 7 straatcoaches en motie 8 informatiebeveili-

ging steunen. 

Uiteraard steunt de VVD ook de moties die door de fractie zelf, dan wel met andere fracties zijn 

mede ingediend. 

 

CDA 

Mevrouw Hoogteijling stelt dat de fractie het eens is met de wethouder waar het gaat om de 

toeristenbelasting. Al diverse keren is gesproken over de toeristenbelasting. Duidelijk is dat het 
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college de toeristenbelasting stapsgewijze wil verhogen. Zij weet niet wat een beslisnota nog 

zou toevoegen. 

De heer Van Bronkhorst bevestigt dat een aantal keren hierover is gesproken. De beleidswijzi-

ging zou in een bredere vergadering, dan de Perspectiefnota behandeld moeten worden. 

Dit blijkt niet uit de motie, aldus mevrouw Hoogteijling. Zij zal dit in de schorsing nader bekij-

ken. Het CDA is van mening dat dit al tijdens begroting en ook bij de toeristische visie besloten 

is. 

Het is goed om iets extra’s voor de minima te doen waarbij ook de Wijchense ondernemers 

meeprofiteren. Op de cadeaukaart kun je niet tegen zijn. Het CDA zet de kanttekening dat de 

inwoners met de cadeaukaart bv. niet een hogere energierekening kunnen betalen. 

De heer Gatzen wijst erop dat dit ook niet mogelijk is met de inwonerspas. 

Mevrouw Hoogteijling stelt dat hier nog een onderzoek volgt. Het CDA is van mening dat de 

middelen voor de cadeaukaart ook ingezet zouden kunnen worden voor voorlichting vroegsigna-

lering. In de schorsing bekijkt zij hoe de fractie hiermee omgaat.  

Ten aanzien van de terugbetaling van de terrasbelasting, is zij het volkomen eens met de wet-

houder. Het gaat om een beperkte groep horeca ondernemers.  

De heer Krale wijst erop dat voorgesteld is de groep te verbreden tot de hele groep horeca-

ondernemers. 

Mevrouw Hoogteijling is verbaasd dat de VVD voorstelt een subsidie uit te keren voor verschil-

lende groepen in de gemeente.  

De heer Krale merkt op dat ditzelfde geldt voor de cadeaukaart, waarmee de minima worden 

gesteund.  

Mevrouw Hoogteijling vindt de gedachte mooi; het is technisch niet mogelijk en niet duidelijk is 

waar de grens ligt. De fractie zal het voorstel niet steunen.  

Het amendement van Wijchen Lokaal “houd de lijn vrij tegels” is een mooi voorstel. Het is goed 

dat dit omarmd wordt. 

Met betrekking tot de motie aanpak zwerfafval wordt door de wethouder aangegeven dat er al 

veel initiatieven zijn. Het gaat echter om een gesprekstafel waar ideeën naar voren komen over 

hoe zwerfafval te voorkomen, wat aan de voorkant gedaan kan worden.  

De motie voor flexibele capaciteit ten behoeve van woningbouw is mogelijk niet goed begrepen. 

Het is niet bedoeld als uitbreiding van de flexschil van de WDW. Er wordt ook aangegeven dat 

het niet nodig zou zijn, maar er zijn inwoners die een brief krijgen waarin wordt aangegeven dat 

hun aanvraag niet mogelijk is vanwege gebrek aan capaciteit. In de gemeenten Boekel en Til-

burg wordt al op een dergelijke manier gewerkt. 

De heer Van Bronkhorst merkt op dat het college de motie ontraadt omdat sprake is van be-

drijfsvoering. Het is niet de taak van de raad. 

Mevrouw Hoogteijling wil zich niet bemoeien met de bedrijfsvoering. Het idee is dat projectont-

wikkelaars/initiatiefnemerscapaciteit beschikbaar stellen om de plannen mogelijk te maken 

waarna dit wordt verrekend in de exploitatie. Het gaat niet om uitbreiding van de flexschil.  

De heer Gatzen begrijpt dat de projectontwikkelaar die inschrijft ook gevraagd wordt de ambte-

lijke voorbereiding te doen. Dit is niet uitvoerbaar. Hij wijst op de controlerende rol.  

De gemeente moet het eigen beleid handhaven en dit niet overlaten aan de partij aan wie de 

opdracht gegund wordt. 

Mevrouw Hoogteijling merkt op dat in andere gemeenten op deze manier gewerkt wordt. 

De heer Gatzen wijst erop dat door andere sprekers is aangegeven dat de kosten van de WDW 

al uit de pan rijzen. Dit is een voorstel om de WDW verder te laten groeien en dient bij de be-

groting besproken te worden. De flexschil met ingehuurde krachten behoort ook bij de WDW en 

is uitbreiding. 

Mevrouw Hoogteijling constateert dat zij het hierover niet eens worden.  

Zij is blij met de positieve grondhouding m.b.t. de inwonerspas, ondanks het feit dat in Nijme-

gen gestopt is. Zij kijkt uit naar het onderzoek. 

De motie voor screening zorgaanbieders is aan de orde geweest. Iedereen voelt hetzelfde on-

gemak. De motie is echter niet uitvoerbaar en het CDA zal deze niet steunen.  

De heer Van Galen merkt op dat het dictum mogelijk verandert in de zin van onderzoeken of en 

hoe dit uitvoerbaar zou zijn. Zou de fractie de motie in dat geval willen steunen. 

Mevrouw Hoogteijling wacht het dictum af.  

De motie voor de speakerscorner is samen met D66 ingediend. Hiervoor hoeft het kasteel zeker 
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niet opnieuw verbouwd. Het is een prachtig idee om inwoners ten alle tijden een podium te bie-

den en niet alleen op het moment dat het onderwerp op de agenda staat. 

Ook de motie inwonersparticipatieladder is gezamenlijk ingediend. In 2017 heeft de fractie zich 

hiervoor hard gemaakt en is een besluit genomen. Dit is nog niet geformaliseerd. Het is belang-

rijk om dit in de beslisnota op te nemen als een paragraaf, niet als beslispunt.  

Mevrouw Hoogteijling is blij met het advies van de burgemeester m.b.t. de straatcoaches. Zij 

doen belangrijk werk. De vraag is of zij de gewenste dingen doen. Het is goed dit te combineren 

met het gesprek naar aanleiding van het Doe Mee rapport. Indien in de motie wordt verwerkt, 

kan de fractie de motie steunen.  

Bij de motie voor informatiebeveiliging was mevrouw Hoogteijling de draad kwijt. Zij is over-

tuigd door de burgemeester en zal de motie niet steunen. 

In reactie op de motie voor onderzoek kwaliteit woonwijken refereert zij aan het feit dat in 2017 

het IBOR opnieuw is vastgesteld. Kernachtig Wijchen heeft toen een pleidooi gehouden voor de 

verlaging van het onderhoud. Nu er verkiezingen in aantocht zijn, lijkt dit anders. Zij trekt de 

vergelijking met het natuurbeleidsplan. Het heeft effect op hoe de buitenruimten eruit zien. 

Vroeger werd al het onkruid doodgespoten. De verwachtingen moeten worden bijgesteld. Door 

Kernachtig Wijchen werd destijds ook gepleit voor een belevingssystematiek beheer openbare 

ruimte. Zij is benieuwd wat hier ooit uit gekomen is. De wethouder geeft bovendien aan dat het 

veel geld gaat kosten om het niveau te verhogen.  

Het is goed een onderzoek te doen naar de skatebaan in Alverna en Bergharen. Door de dorps-

raad in Alverna is ook aangegeven dat het basketveld opgeknapt zou moeten worden, er be-

hoefte is aan een multifunctioneel speeltoestel voor de jeugd en een beweegroute voor senio-

ren. Dit zou meegenomen kunnen worden in dit onderzoek. 

Ten aanzien van de motie voor het gelijkheidsmonument is de fractie geneigd te zeggen het 

geld liever te gebruiken om ervoor te zorgen dat iedereen gelijk is, middels preventie en voor-

lichting. Daarnaast moet er al een plek gevonden worden voor het vredesmonument.  

De heer Gatzen geeft aan dat de gemeente de laatste jaren niet actief is geweest m.b.t. nieuwe 

kunstplaatsen. Het zou mooi zijn iets tastbaars te hebben, juist voor educatiedoeleinden.  

Mevrouw Hoogteijling wil voorkomen dat de discussie gevoerd wordt over het feit of dit wel of 

niet belangrijk is. Gelijkheid is enorm belangrijk. Zij is van mening dat de middelen beter inge-

zet kunnen worden voor preventie en voorlichting. 

De uitbreiding van Breekwagen is wat het CDA betreft een overbodige motie. Het besluit dit te 

onderzoeken is in de economische visie 2021-2022 al vastgelegd. Aangegeven wordt dat in ge-

sprek gegaan dient te worden met de bedrijventerreinen. De CDA-fractie is van mening dat ook 

inwoners, omwonenden en leefbaarheidsgroepen betrokken dienen te worden.  

De heer Krale begrijpt dat aangegeven wordt dat dit al gebeurt. Dan zou de fractie geen aanvul-

lende eisen hoeven te stellen en is hiermee al ingestemd.  

Mevrouw Hoogteijling constateert dat opgeroepen wordt te onderzoeken of uitbreiding mogelijk 

is. Deze oproep is al in de economische visie vastgesteld en hoeft niet nog een keer in een mo-

tie afgesproken te worden.  

 

De heer Krale stelt dat een visie niet gelijk is aan een plan. De oproep is hier nu mee aan de 

slag te gaan en de bedrijfsverenigingen mee te nemen. Op zich is er geen bezwaar ook andere 

partijen te betrekken. Iedereen komt aan bod. 

Mevrouw Hoogteijling blijft van mening dat dit al is afgesproken in de uitwerking van de econo-

mische visie en daarom de motie overbodig is.  

De CDA-fractie heeft de motie voor de brug over de Uitvliet mede ingediend en zal deze motie 

steunen.  

 

Kernachtig Wijchen 

De heer Van Bronkhorst constateert dat het CDA steeds terugkomt op de verdeling van de wo-

ningen tussen Huurlingsedam en Wijchen West. Er zijn duidelijke keuzes gemaakt door de wet-

houder. Het CDA ging voor 500 extra woningen en krijgt er 1.100. De 250 woningen gaan naar 

Wijchen West. Het lijkt erop dat het voor het CDA nooit genoeg is.  

Het bestemmingsplan TKWM is niet van tafel. Twee onderdelen zijn goedgekeurd en kunnen 

ontwikkeld worden. Een ander onderdeel, het stuk tot aan het Europaplein, dient opnieuw uit-

gewerkt te worden. Het is niet zo groot als door de CDA-fractie geschetst.  
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In reactie op de VVD m.b.t. de discussie over hoogbouw op Wijchen West, merkt hij op dat de 

indruk gewekt wordt dat hoogbouw goedkoper is. Dit is geen garantie. 

De heer Krale merkt op dat daarom aan de wethouder gevraagd wordt de voor- en nadelen in 

kaart te brengen. Hij ziet dit graag tegemoet. 

De heer Van Bronkhorst is het niet eens met het uitgangspunt dat hoger goedkoper zou zijn.  

De motie voor buitenluiken aan het kasteel gaat de fractie te snel en de heer Van Bronkhorst 

wijst op de discussie bij de herinrichting van de raadzaal. De fractie wil dit niet op deze manier 

en vindt dit te snel gaan. 

Het amendement voor de toeristenbelasting wil de fractie handhaven. De fractie wil dit breder 

zien dan een paragraaf in de Perspectiefnota en wil graag een behandeling in de raad met ruim-

te voor insprekers en eventuele keuzemogelijkheden. Daarna zou dit meegenomen kunnen 

worden in de begroting 2022. 

De terugbetaling van de terrasbelasting is heel sympathiek. Er komen echter landelijke herstel-

plannen voor mensen die financiële schade hebben ondervonden door corona.  

De heer Krale merkt op dat ook voor de minima iets extra gedaan wordt. Hij heeft aangekon-

digd de motie te willen verbreden naar alle horeca-ondernemers. 

De heer Van Bronkhorst blijft van mening dat het geen taak is voor de gemeente om dit te sub-

sidiëren. 

De heer Krale constateert dat Kernachtig Wijchen de horeca-ondernemers niet wil ondersteunen 

en geeft in overweging mee te denken.  

De heer Van Bronkhorst wil niets liever dan de horeca steunen, maar er zijn nog veel andere 

ondernemers zoals kappers, zzp-ers etc. De groep kan niet onderschat worden. Het is jammer 

dat de partij voor de ondernemers 1 groep specifiek wil steunen.  

Kernachtig Wijchen steunt het amendement van Wijchen Lokaal inzake de “houd de lijn vrij te-

gels” en vraagt zich af in hoeverre de brede steun in de raad te maken heeft met het aantal van 

3 tegels.  

De heer Van Kuppeveld zal hier in zijn tweede termijn op ingaan.  

Het antwoord van het college op de motie voor aanpak van zwerfafval is duidelijk. Er zijn al veel 

initiatieven en de vraag is of een gesprekstafel helpend zal zijn.  

Mevrouw Hoogteijling wijst op mogelijke overeenkomsten tussen de moties voor zwerfafval en 

het onderhoudsniveau van de openbare ruimte.  

De heer Van Bronkhorst is van mening dat de motie van Kernachtig Wijchen breder is. Hij ziet 

niets in een praatgroep over zwerfafval. Het zit in de mensen zelf. 

De fractie zal de motie voor flexibele inzet ambtelijke capaciteit niet steunen en volgt hierin het 

college. Het is een stuk bedrijfsvoering in de WDW. 

Kernachtig Wijchen wacht de aanpassing van het dictum af voor de motie screening zorgaan-

bieders.  

De motie voor speakerscorner ligt ingewikkelder. De fractie is er voorstander van dit bij de ont-

wikkelagenda te betrekken.  

De heer Gatzen merkt op dat 3 van de 6 aanwezige partijen voorstander is. De steun van Kern-

achtig Wijchen is nodig. Hij pleit ervoor dit een kans te geven. 

De heer Van Bronkhorst wil het zeker een kans geven, maar niet op dit moment en wil dit afwe-

gen bij het totale plaatje. Het is de rol van de raad om meer naar buiten te treden en hierdoor 

zou de raad nog meer in het kasteel blijven.  

Mevrouw Hoogteijling begrijpt dat de heer Van Bronkhorst het eens is met het idee, maar niet 

het tijdstip. 

De heer Van Bronkhorst heeft niet gesteld het ermee eens te zijn, maar dit te willen afwegen bij 

de uitvoering van de ontwikkelagenda. Het voegt nu niets toe. 

De fractie zal instemmen met de motie voor de inwonersparticipatieladder. Hij is benieuwd of 

het dictum nog wordt aangepast. 

De heer Van Galen geeft aan dat in de schorsing dit nader bekeken zal worden.  

De heer Van Bronkhorst stelt dat het antwoord van de voorzitter m.b.t. de straatcoaches heler 

was. De fractie wil als voorwaarde stellen dat er in oktober wel informatie beschikbaar is. 

De voorzitter geeft aan dat dit al is toegezegd. 

De heer Van Bronkhorst vond de motie over informatiebeveiliging ook erg technisch. Het ant-

woord van de voorzitter was helder en hij vertrouwt erop dat de informatiebeweging naar de 

raad in orde is. Juist bij dit onderwerp zouden stukken niet zoek mogen raken. Kernachtig Wij-
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chen zal de motie niet steunen. 

De heer Van Galen begrijpt dat vertrouwd wordt op de portefeuillehouder. Zij heeft aangetoond 

het serieus te nemen. Het commentaar was echter dat het nogal reactief was op incidentele ge-

beurtenissen. In de motie wordt gevraagd om een structurele verantwoording volgens de lande-

lijke richtlijnen.  

De heer Van Bronkhorst gaat ervan uit dat indien er landelijke richtlijnen zijn, deze in Wijchen 

zeker gevolgd worden. Hierop zou niet gewezen hoeven te worden vanuit de raad. 

De heer Gatzen vraagt of Kernachtig Wijchen van mening is dat zij de kaderstellende en contro-

lerende rol heeft kunnen uitvoeren. In het dictum wordt hiertoe opgeroepen en daarom steunt 

de PvdA-fractie de motie. 

De heer Van Bronkhorst vraagt zich af of de motie helpend is. Hij neemt dit mee terug naar de 

fractie. 

Hij zal in de schorsing met de fractiespecialist bespreken hoe het zit met de belevingssystema-

tiek en heeft begrepen dat dit besluit 10 jaar geleden is genomen en het nu tijd is om deze mo-

ve te maken.  

Mevrouw Hoogteijling vindt het merkwaardig dat de heer Van Bronkhorst niet weet wat destijds 

is gevraagd. 

De heer Van Bronkhorst merkt op dat de fractiespecialist niet het woord mag voeren. Hij komt 

hierop terug. 

Ten aanzien van de skatebaan in Alverna en Bergharen wordt door het CDA gevraagd dit breder 

te trekken. Er zijn nu twee specifieke aanvragen en partijen zijn hier al mee bezig. De keuzes 

voor andere plannen kunnenop een ander moment gemaakt worden.  

Mevrouw Hoogteijling krijgt de indruk dat Kernachtig Wijchen de skatebanen wil realiseren en 

hiermee ja zegt tegen de jeugd en nee tegen de rest. 

De heer Van Bronkhorst heeft de andere vragen niet gezien en heeft de wethouder gevraagd bij 

de begroting aan te geven wat de consequenties van de skatebanen zijn.  

De fractie zal instemmen met het gelijkheidsmonument, de motie voor Breekwagen en de Brug 

over de Uitvliet.  

 

Wijchen Lokaal 

De heer Van Kuppeveld heeft alles aangehoord en sommige standpunten zijn hierdoor gewij-

zigd. Dit zal bij de stemmingen blijken. 

Wat de huishoudelijke kosten betreft wordt gesproken over een landelijk normenkader. Het gaat 

echter om een onderzoek dat is uitgevoerd in opdracht van een tweetal gemeenten in Utrecht. 

Is het de bedoeling dit nu als normenkader te gebruiken? 

Wethouder Burgers stelt dat het een onafhankelijk kader is dat landelijk wordt gebruikt.  

De voorzitter sluit deze discussie. Mogelijk kan dit in de schorsing besproken worden. 

De heer Van Kuppeveld merkt op dat wat de WDW wordt opgemerkt dat binnen de begroting 

gebleven wordt. In de Perspectiefnota staat echter dat 5,7 fte aan personeel niet in de begro-

ting 2020 was openomen en dit later is toegevoegd. Hij vraagt een reactie 

De heer Krale informeert of Wijchen Lokaal in de schorsing wil meedenken over een brede steun 

voor de horeca-ondernemers. 

De heer Van Kuppeveld heeft niet de intentie om alleen de horeca-ondernemers te ondersteu-

nen. Er zijn ook andere ondernemers benadeeld door corona en deze wil hij erbij betrekken. 

 

PvdA 

De heer Gatzen komt terug op de discussie rondom hoogbouw. Het antwoord van de wethouder 

en de reactie van de VVD irriteerde hem. In het coalitieakkoord staat dat de huidige uitgangs-

punten over hoogbouw in 2018 geformaliseerd zouden worden. Hiervoor is geen meningsvor-

mende nota nodig. Het gaat om het vastleggen van de huidige uitgangspunten. Hij wil niet iede-

re keer geconfronteerd worden, maar vastgelegd zien dat 4 bouwlagen met een terugliggende 

5e laag de afspraak is.  

Ten aanzien van de screening van zorgaanbieders is aangegeven dat het dictum aangepast 

wordt. De fractie is geen voorstander van een onderzoek en heeft aangegeven dat dit niet de 

avond is om dit in detail uit te vechten. Hij wil de motie steunen indien gevraagd wordt de raad 

via een informatienota te informeren over de mogelijkheden en onmogelijkheden. Het gaat er-

om de discussie te voeren. Het gaat niet om een onderzoek.  
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Het terugbetalen van de terrasbelasting zal niet worden gesteund. Er gebeurt al veel het is nu 

niet goed hier één doelgroep uit te halen. Door de VVD wordt de cadeaupas gesteund omdat dit 

ook ten goede komt van de ondernemers.  

De motie voor een gesprekstafel voor zwerfafval zal niet door de PvdA gesteund worden. Er 

komen dan allerlei ideeën uit waar gevolg aan gegeven moet worden. De heer Gatzen gelooft 

niet in deze aanpak.  

Mevrouw Hoogteijling vraagt of de fractie van mening is dat er meer inspanning moet zijn om 

zwerfafval tegen te gaan. 

De heer Gatzen vindt dat dit aan de orde moet komen op het moment dat het afvalbeleid op de 

agenda staat. Het thema is terecht. 

De PvdA zal de motie voor flexibele inzet capaciteit niet steunen. Het standpunt inzake scree-

ning van zorgaanbieders is voldoende toegelicht. 

De speakerscorner is mede ingediend door de PvdA. Hij hoopt op een meerderheid. Het is een 

mooie kans om dit uit te proberen en kan daarna alsnog bij de ontwikkelagenda meegenomen 

worden.  

De inwonersparticipatieladder wordt gesteund indien beslispunt 2 eruit wordt gehaald. 

Met betrekking tot de informatiebeveiliging is duidelijk dat de fractie het belangrijk vindt dat de 

raad de kaderstellende en controlerende rol moet kunnen pakken. Dit is nu niet mogelijk. Op dit 

gebied is er het meest veranderd en de raad heeft hier geen mening over kunnen vormen. De 

motie roept hiertoe op. Het nut van de motie is dat duidelijk is geworden dat de raad niet alle 

informatie heeft gekregen.  

De motie voor het gelijkheidsmonument wordt door 4 van de 6 aanwezige partijen ingediend. 

Het zou mooi zijn indien de raad dit monument als een tastbaar bewijs van deze raad als nala-

tenschap kan achterlaten door dit raadsbreed in te dienen.  

De heer Krale komt terug op de hoogbouw en begrijpt dat de PvdA geen meningsvormende no-

ta wenst. Is de fractie niet benieuwd naar de financiële voordelen? Dit zou moeten gaan voor 

het dorpse karakter. 

De heer Gatzen wijst erop dat het dorpse karakter door de coalitiepartijen in deze raadsperiode 

is onderschreven. De VVD wil hier nu onderuit komen. De vraag in de motie is het huidige be-

leid te formaliseren. Indien de VVD dit anders wil, zou het goed zijn dit in het verkiezingspro-

gramma op te nemen. 

De heer Krale wijst erop dat de fusie ook niet in het coalitieprogramma was opgenomen.  

De urgentie voor hoogbouw is nu anders dan 4 jaar geleden.  

De heer Gatzen wijst nogmaals op de mogelijkheid dit in het verkiezingsprogramma op te ne-

men.  

 

De voorzitter schorst de vergadering van 21.30-21.45 uur.  

 

Mevrouw Hoogteijling is benieuwd naar het onderzoek belevingssystematiek van de openbare 

ruimte. 

De heer Van Bronkhorst heeft zich laten informeren. Voor Kernachtig Wijchen is het belangrijk 

de woonwijken in totaliteit op voldoende niveau krijgen. De motie roept op bij de begroting de 

afweging te maken. In 2004 is gestart met beeldsystematiek; in 2010 is het niveau terugge-

bracht naar niveau C. Er zijn allerlei klachten. Gezien de huidige financiële ruimte is het nu mo-

gelijk verstandig een stap naar boven te zetten. De belevingssystematiek is in 2017 opgestart. 

De uitkomsten van deze pilot dienen meegenomen te worden in de afwegingen bij de begroting. 

 

Wethouder Loermans voegt toe dat de raad in 2019 is geïnformeerd over de stand van zaken 

rondom belevingsgestuurd werken. In de nota staat dat de raad in 2021 de verdere informatie 

krijgt over de ervaringen. 

 

De voorzitter informeert of er nog amendementen / moties worden aangepast. 

 

De heer Van Galen merkt op dat motie 4 als volgt wordt aangepast. Het nieuwe dictum luidt: 

“Roept het college op de raad te informeren over óf en hoe zorgaanbieders gescreend kunnen 

worden op kwaliteit en rechtmatigheid”. Daarmee vervallen de andere beslispunten. 
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In het dictum van motie 6 wordt beslispunt 2 geschrapt.  

 

De heer Krale komt terug op de vraag of amendement 4 aangepast zou worden. In de schorsing 

bleek dat geen van de andere partijen hier aan mee wilde doen. De fractie heeft toegelicht wat 

het belang is van deze groep en brengt het huidige amendement in stemming. Er is geen nieu-

we versie.  

 

10. Stemmingen 

 

De voorzitter constateert dat er verder geen tekstaanpassingen zijn en gaat over tot de stem-

ming. 

De fractie van Groen Sociaal Wijchen is niet vertegenwoordigd. 

 

21 60718 Behandeling Jaarrekening Wijchen 2020 

De raad stemt unaniem in met het voorstel. 

Het voorstel is aangenomen! 

 

   

21 61958  Perspectiefnota Wijchen 2021 

De volgende amendementen en moties zijn ingediend: 

 

Amendementen: 

- Amendement 1 van de fracties van Kernachtig Wijchen, VVD, PvdA en D66: “toeristenbe-

lasting” 

De fracties van D66, Kernachtig Wijchen, PvdA, VVD en Wijchen Lokaal stemmen voor het 

amendement. 

De fractie van het CDA stemt tegen. 

Het amendement is aangenomen! 

 

- Amendement 2 van de fractie van het CDA: “parkeren besluitvorming Dynamisch Parkeer-

verwijssysteem centrum Wijchen” 

Het amendement is ingetrokken! 

 

- Amendement 3 van de fracties van PvdA en Kernachtig Wijchen: “cadeaukaart voor de 

minima” 

De raad stemt unaniem in met het amendement. 

Het amendement is aangenomen! 

 

- Amendement 4 van de fractie van de VVD: “terugbetaling terrasbelasting aan horeca” 

De fracties van VVD en Wijchen Lokaal stemmen voor het amendement. 

De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen, PvdA stemmen tegen het amendement. 

Het amendement is verworpen! 
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- Amendement 5 van de fracties van Wijchen Lokaal, Kernachtig Wijchen en PvdA: “houd de 

lijn vrij tegels in Wijchen”, 

De raad stemt unaniem in met het amendement. 

Het amendement is aangenomen! 

 

Moties: 

- Motie 1 van de fractie van het CDA: “aanpak zwerfafval”  

De fractie van het CDA stemt voor de motie. 

De fracties van D66, Kernachtig Wijchen, PvdA, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen de 

motie. 

De motie is verworpen! 

 

- Motie 2 van de fractie van het CDA: “flexibele inzet ambtelijke capaciteit woningbouw-

plannen”  

De fractie van het CDA stemt voor de motie. 

De fracties van D66, Kernachtig Wijchen, PvdA, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen de 

motie. 

De motie is verworpen! 

 

- Motie 3 van de fracties van CDA, Kernachtig Wijchen, PvdA: “inwonerspas” 

De raad stemt unaniem in met de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- Motie 4 van de fractie van D66: “screen zorgaanbieders op kwaliteit en rechtmatigheid”,  

Waarin het college wordt opgeroepen: 

De raad te informeren over of en hoe zorgaanbieders gescreend kunnen worden op kwaliteit 

en rechtmatigheid. 

1.  Zorgaanbieders, tenminste die met een omzet van € 100.000 of meer, jaarlijks te scree-

nen op kwaliteit en rechtmatigheid; 

2.  In de contracteisen een bepaling zoals genoemd in overweging 3 op te nemen. 

De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen en PvdA stemmen voor de motie. 

De fracties van VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- - Motie 5 van de fracties van D66 en CDA: “speakers’ corner: laat inwoners aan het woord” 

De fracties van CDA, D66 en PvdA stemmen voor de motie. 

De fracties van Kernachtig Wijchen, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie. 

De motie is verworpen! 

 

- Motie 6 van de fracties van D66 en CDA: “inwonersparticipatie-ladder in raadsnota’s”, 
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Waarin het college wordt opgeroepen om: 

1.  Te zorgen dat vanaf heden er in de nota’s onder de kop Inwonersparticipatie vooraf dui-

delijkheid wordt geboden over vorm en reikwijdte van die participatie conform de uit-

gangspunten zoals in 2017 besloten. 

2.  Als beslispunt toe te voegen dat de raad instemt met de voorgestelde inwonersparticipa-

tie. 

 

De raad stemt unaniem in met de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

 

- Motie 7 van de fracties van Kernachtig Wijchen, D66 en PvdA: “straatcoaches is hand-

having en jeugdbeleid” 

 

De fracties van D66, Kernachtig Wijchen, PvdA en VVD stemmen voor de motie. 

De fracties van CDA en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

 

- Motie 8 van de fracties van D66 en PvdA: “leg verantwoording af over informatiebeveili-

ging” 

 

De fracties van D66, Kernachtig Wijchen, PvdA en VVD stemmen voor de motie.  

De fracties van het CDA en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

 

- Motie 9 van de fracties van Kernachtig Wijchen, VVD en PvdA: “onderzoek verbeteren 

kwaliteit in woonwijken” 

 

Mevrouw Hoogteijling verklaart dat de fractie blij is met het antwoord van de wethouder en 

daarom zal instemmen met de motie. 

De fracties van CDA, Kernachtig Wijchen, PvdA, VVD en Wijchen Lokaal stemmen voor de 

motie. 

De fractie van D66 stemt tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

- Motie 10 van de fracties van Kernachtig Wijchen, VVD en PvdA: “skatebanen voor Bergha-

ren en Alverna”, 

De fracties van CDA, Kernachtig Wijchen, PvdA, VVD en Wijchen Lokaal stemmen voor de 

motie. 

De fractie van D66 stemt tegen de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

 

- Motie 11 van de fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen, D66 en VVD: “gelijkheidskunst-

werk-/monument” 

Mevrouw Hoogteijling verklaart dat de fractie van het CDA de waarden deelt, maar dit voor 

hen niet in een monument uitgedrukt hoeft te worden. De fractie stemt voor de motie met 
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deze kanttekening. 

 

De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen, PvdA en VVD stemmen voor de motie. 

De fractie van Wijchen Lokaal stemt tegen de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

 

- Motie 12 van de fracties van VVD, Kernachtig Wijchen, PvdA: “uit breiding bedrijventerrein 

Breekwagen”,  

 

De fracties van PvdA, VVD en Kernachtig Wijchen stemmen voor de motie. 

De fracties van CDA, D66 en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

 

- Motie 13 van de fracties van VVD, Kernachtig Wijchen, PvdA en CDA: “brug over de Uit-

vliet”, 

De fracties van VVD, Kernachtig Wijchen, PvdA, CDA, D66 stemmen voor de motie. 

De fractie van Wijchen Lokaal stemt tegen de motie. 

De motie is aangenomen! 

 

 

Raadsvoorstel: 21 61958  Perspectiefnota Wijchen 2021 

De heer Van Galen verklaart dat de fractie van D66 ontstemd is vanwege het ontbreken van 

een beslisnota en discussie met betrekking tot de huishoudelijke kosten, die eventueel conse-

quenties zou kunnen hebben. 

Met deze opmerking stemt de fractie van D66 in met de nota. 

 

De raad stemt unaniem in met het voorstel. 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

11. Sluiting 

De voorzitter sluit om 22.08 uur de vergadering.  

 

Voorzitter                    Griffier 


